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§ 113 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras i protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2016-04-04 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2016-01-20 och svar 
från äldreenheten angående ej verkställa 
beslut särskilt boende 

Anna-Lena Möllstam, äldreenheten 

Revisonsskrivelse 2016-03-30 inför 
bolagisering av VA och avfallshantering  

 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 2016-02-23, 2016-03-08, 
KSAU och KSVU 2016-03-15 

 

 
- - - - - 
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§ 114 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras i protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2016-04-04 

Ärende Beslutsfattare 
Yttrande och delegationsbeslut 
Sågtorpsskolan 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

Yttrande och delegationsbeslut Bagarsjöns 
förskola 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

Yttrande och delegationsbeslut 
Sigfridsborgsskolan 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

Anmälan om kränkning på kommunal 
skola 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

Protokoll KSSU 2016-02-23, 2016-03-08, 
KSAU och KSVU 2016-03-15 

 

 
- - - - - 
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§ 115 Dnr KFKS 2016/153-003 

Program för markanvändning med riktlinjer för 
markanvisnings- och exploateringsavtal 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget Program för 
markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal med tillägget att det i 
framtida förslag om markanvisningar tydligt ska framgå vilka krav och villkor som ställs i 
respektive område och vilka överväganden som gjorts, t ex beträffande andel lägenheter för 
sociala ändamål och vilka gröna värden som prioriteras. Följande ändringar görs också i 
avsnitt 7.1 och 7.2. 
 
Avsnitt 7.1  
Villkor som alltid ska ställas, ”Gröna värden” (s 5) läggs följande ord till:  
”Kommunen ska vid bebyggelse ställa krav på särskilda gröna värden på kvartersmark för 
att främja ekosystemtjänster, som bidrar till att kommunens övergripande mål om 
”Attraktiva livsmiljöer i hela Nacka” och målen i miljöprogrammet uppfylls.  
 
Avsnitt 7.2  
Situationsanpassade villkor, ”praktikanter och lärlingar” (s 6) får följande lydelse:  
”Kommunen eftersträvar att byggherrarna ska tillhandahålla praktik- och lärlingsplatser för 
personer som står långt från arbetsmarknaden under byggtiden.”   
 

Ärendet 
Detta förslag till Program för markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och 
exploateringsavtal anger grunden för hur kommunen ska använda sitt markinnehav för att 
utveckla Nacka som en attraktiv plats och bo, leva och verka i. Det tar sin avstamp främst i 
de övergripande målen om ”attraktiva livsmiljöer för alla” och ”en stark och balanserad 
tillväxt” och syftar till en ökad tydlighet och transparens kring det kommunala 
fastighetsbeståndet, såväl vad gäller utveckling som överlåtelse eller upplåtelse av 
kommunala fastigheter.  
 
Programmet vilar på följande utgångspunkter. 

 Marken ska förvaltas och utvecklas för att uppnå en stark och balanserad tillväxt. 
 Stadsutvecklingen ska vara självfinansierande över tid.  
 Kommunen ska äga, förvalta och utveckla fastigheter som bedöms vara av 

strategisk betydelse.  
 Kommunal mark kan upplåtas med nyttjanderätt för att tillgodose allmänna 

intressen.   



 
9 (78) 

 4 april 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Programmet innehåller också vägledning för kommunen ska göra när den överlåter eller 
upplåter fastigheter med tomträtt.  

 Vilken typ av bebyggelse behövs 
 Kriterier vid sidan av maximalt pris; 

o gestaltning 
o gröna värden (grönytefaktor för Nacka stad) 
o bostäder för sociala ändamål eller med låg boendekostnad 
o tillkomst av praktikplatser 
o bebyggelse inom viss tid och varierade upplåtelseformer   

 
Programmet innehåller även riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal och 
bedöms därmed uppfylla krav i enlighet med de lagändringar som trädde i kraft 2015. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 32 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 februari 2016 
Förslag till Program för markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 32 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta föreslaget Program för 
markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal med tillägget att det i 
framtida förslag om markanvisningar tydligt ska framgå vilka krav och villkor som ställs i 
respektive område och vilka överväganden som gjorts, t ex beträffande andel lägenheter för 
sociala ändamål och vilka gröna värden som prioriteras. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), 
Helena Westerling (S), Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag, med nedanstående ändringar.  
 
Avsnitt 7.1  
Villkor som alltid ska ställas, ”Gröna värden” (s 5) läggs följande ord till:  
”Kommunen ska vid bebyggelse ställa krav på särskilda gröna värden på kvartersmark för 
att främja ekosystemtjänster, som bidrar till att kommunens övergripande mål om 
”Attraktiva livsmiljöer i hela Nacka” och målen i miljöprogrammet uppfylls.  
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Avsnitt 7.2  
Situationsanpassade villkor, ”praktikanter och lärlingar” (s 6) får följande lydelse:  
”Kommunen eftersträvar att byggherrarna ska tillhandahålla praktik- och lärlingsplatser för 
personer som står långt från arbetsmarknaden under byggtiden.”   
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Helena Westerling och Rolf Wasteson, att 
i förslag till Program för markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal 
under punkt 4.3 Friköp av fastigheter på tomträtt, ändra texten till:   
”Friköp av mark upplåten med tomträtt ska ske på ett marknadsmässigt sätt. I normalfallet 
ska friköpspriset för mark upplåten med tomträtt för småhus beräknas till 80 procent av 
det gällande marktaxeringsvärdet.” 
 
Rolf Wasteson yrkade att det i programmet skrivs in 
* att kommunen vid markanvisning för bostäder verkar för att minst hälften av bostäderna 
upplåts med hyresrätt 
* att kommunen vid markanvisning för bostäder verkar för att bostäder upplåts till så låga 
priser som möjligt 
* att fastigheter för bostäder som ska upplåtas med hyresrätt där värderingen som grund 
för tomträttsavgälden görs utifrån ett så lågt värde som möjligt och där avgörande 
urvalskriterium vid anbudsförfarande ska vara lägsta inflyttningshyra 
samt  
* att beslut om ingående av markanvisningsavtal ska tas av kommunfullmäktige. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus ändringsyrkande gällande avsnitt 
7.1 och 7.2. 
 
Kommunstyrelsen avslog Sidney Holms ändringsyrkande gällande avsnitt 7.4. 
 
Kommunstyrelsen avslog Rolf Wastesons fyra punkter. 
 
I enlighet med Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunstyrelsen i övrigt att bifalla 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi tycker att det är ett bra samlat förslag om vilka krav vi kan och ska ställa vid 
kommande markanvisningar. För oss är det viktigt att villkoren är anpassade för respektive 
område, både vad området ”tål” ekonomiskt och vad som är särskilt viktigt att betona i 
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området. Generella villkor om en viss procent sociala lägenheter eller vissa exakta gröna 
värden går därför inte att ange, utan det måste anges från fall till fall. Vår ambition är att 5 
procent av de nybyggda hyresrätterna på totalnivån ska vara sociala kontrakt och att dessa 
fördelas över olika delar av kommunen.  
 
I likhet med vad vi angav i Mål och budget för 2016-2018 så behöver vi fler ”Första 
bostaden”-koncept för studenter, ungdomar, nyanlända och andra. Vi ser framför oss att vi 
behöver anvisa mark i mindre attraktiva lägen för att skapa lägenheter till lägre pris. Det 
kan handla om tävlingar där hyresnivå blir en avgörande faktor och där mark anvisas till 
byggherrar som har som uttryckligt mål att bygga lägenheter med lägre hyra.” 
 
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp 
och Jan-Eric Jansson för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp.  

Reservation 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och lät anteckna följande. 
 
”Nacka är enligt SCB en av landet mest segregerade kommuner I klarspråk innebär det att 
det behövs mycket nya bostäder med hyresrätt och med en hyra som är på en rimlig nivå. 
Och för att inte späda på segregationen så ska dessa nya bostäder inte ha sämre kvalitet än 
andra och inte heller ligga i sämre lägen. För att göra detta till fullo möjligt så måste det till 
statliga insatser men kommunen kan ändå bidra. Tyvärr sätter lagstiftningen kraftiga 
begränsningar i vad som är möjligt att göra lokalt, t ex så måste mark som anvisas säljas till 
marknadsmässigt pris, detsamma gäller också mark som upplåtes med tomträtt. I det senare 
fallet är det dock lättare att ändå sätta en tomträttsavgäld som bygger på en låg värdering av 
marken.  
 
Mot bakgrund av behoven och de begränsade möjligheterna så ställer vi ändå krav på 
ändringar i riktlinjerna för markanvisningar: 
• Vi vill ha mål om betydligt högre andel hyresbostäder i nybyggnation 
• Vi vill att kommunen så långt det går medverkar till att hålla bostadspriserna nere 
• Vi vill att det avgörande urvalskriteriet vid markanvisning till hyresbostäder ska vara lägsta 
inflyttningshyra 
 
Tyvärr räcker inte detta för att nå hela vägen fram till den situation som vi önskar uppnå i 
Nacka men det är ändå att göra vad som är möjligt lokalt.” 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
På Kvarnholmen där marknaden helt fått bestämma, håller man nu på att bygga ett 
segregerat medelklassområde med 3000 bostadsrätter i det övre prissegmentet. Man 
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planerar inte att bygga en enda hyresrätt på hela Kvarnholmen. Samtidigt talar allt fler om 
att Sverige borde motverka segregationen genom att bygga mer blandat och bygga bostäder 
för medel och låginkomsttagare även i "mer attraktiva" stadsdelar, för att skapa ett mer 
välkomnande, integrerat och socialt hållbart samhälle.  
Den styrande Alliansens målsättning är att tillskapa drygt 200 lägenheter för sociala 
ändamål på Västra Sicklaön. Miljöpartiet vill utöver dessa tillskapa 1500 lägenheter med 
”låg” hyra för att få till en bättre integration och bygga ett mer socialt hållbart samhälle. 
Erfarenheterna från Kvarnholmen visar tydligt på att marknaden inte är särskilt benägen att 
ta hänsyn till social hållbarhet, det är ett ansvar vi politiker måste axla. För att bygga mer 
hållbart än på Kvarnholmen krävs att vi politiker ställer tydliga krav på byggherrarna. Det 
nya programmet för markanvändning tillåter att kommunen ställer krav på låga 
boendekostnader, så nu är det helt upp till oss politiker att verkligen göra detta, att bygga 
ett socialt hållbart Nacka, med plats för alla.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vår målsättning är att Nacka ska nå en balans inom bostäder med ca 1/3 hyresrätter, 1/3 
bostadsrätter och 1/3 villor.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Ett val mellan att sälja Nackas mark eller att höja skatten om man har som ambition att 
inte försämra välfärden och ha råd med de satsningar som nu görs. Många tunga 
ansvarsbitar ligger enligt förslaget på Kommunstyrelsen att fatta beslut om. Beslut om 
större försäljningar samt hanteringen av gröna värden borde kommunfullmäktige fatta 
beslut om.” 
 
- - - - - 
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§ 116 Dnr KFKS 2015/288-040 

Exploateringsredovisning T3 2015 - beslut om ny budget 
för 5 stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och beslutar om en utökning för två 
projekt med minus 36,9 miljoner kronor och budget för tre nya projekt med ett samlat 
positivt netto om 349,1 miljoner kronor, vilket betyder en total positiv nettoförändring om 
312 miljoner kronor enligt redovisade revideringar i exploateringsenhetens tjänsteskrivelse. 
 
Den nya prognosen för åren 2016 – 2018 för de totala nettoinvesteringarna kommer att 
uppgå till minus 1, 061 miljarder kronor, exklusive markförsäljning. 
 

Ärendet 
Exploateringsverksamheten omfattar drygt 200 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har 
syftet att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. Senaste 
budgetjusteringen gjordes i samband med tertialbokslut 2 för 2015 och ingick i Mål & 
Budget 2016 - 2018.  
 
Till tertial 3 2015 begärs ny budget för fem projekt. För två pågående projekt begärs 
budgetförändring med ökad projektbudget och tre av projekten föreslås en ny budget för 
första gången där det ingår stora markintäkter, vilket gör att dessa projekt påverkar den 
totala exploateringsportföljen positivt med 312 miljoner kronor.  
 
Den största budgetförändringen för pågående projekt berör Kvarnholmsförbindelsen. 
Därutöver begärs helt nya medel för projekten Nya Gatan, Järla Stationsområde och 
Verksamhetsområde Orminge trafikplats. 
 
Efter beslutad budgetförändring kommer exploateringsverksamhetens prognos för de 
totala nettoinvesteringarna för åren 2016 – 2018 öka från minus 987 miljoner kronor till 
minus 1,061 miljarder kronor exklusive markförsäljning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 34 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 februari 2016 
Projekttabell, alla projekt 
Projekttabell, projekt med ny budget 
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Projektbeskrivning för projekt med ny budget 
Projektlista 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 34 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och beslutar om en utökning för två 
projekt med minus 36,9 miljoner kronor och budget för tre nya projekt med ett samlat 
positivt netto om 349,1 miljoner kronor, vilket betyder en total positiv nettoförändring om 
312 miljoner kronor enligt redovisade revideringar i exploateringsenhetens tjänsteskrivelse. 
Den nya prognosen för åren 2016 – 2018 för de totala nettoinvesteringarna kommer att 
uppgå till minus 1, 061 miljarder kronor, exklusive markförsäljning. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) att projekt 9130 
Österleden och projekt 9535 Morningside Marina utgår ur exploateringsredovisningen.  
 
Rolf Wasteson yrkade även att projekt 9256 Ryssbergen utgår ur 
exploateringsredovisningen. 
 
I yrkandena om projekt 9535 Morningside Marina och projekt 9256 Ryssbergen utgår ur 
exploateringsredovisningen instämde Christina Ståldal (NL). 
 
Christina Ståldal yrkade för egen del att följande projekt utgår ur 
exploateringsredovisningen. 
 
Projekt 9228, studentbostäder Alphyddan, del av Nacka strand bebyggelse på 
naturområden, ett par hus på Kvarnholmen, förnyelseområden inkl. Älgö, Danvikshem, 
passagen och Hasseludden. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen avslog Sidney Holms yrkande om att projekt 9130 Österleden och 
projekt 9535 Morningside Marina utgår ur exploateringsredovisningen. 
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Kommunstyrelsen avslog Rolf Wastesons yrkande om att projekt 9256 Ryssbergen utgår ur 
exploateringsredovisningen. 
 
Kommunstyrelsen avslog Christina Ståldals övriga yrkanden om projekt som ska utgå ur 
exploateringsredovisningen. 
 
I enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen att bifalla 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Reservation 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har varit emot att Kvarnholmsförbindelsen skulle byggas. Detta av flera 
skäl, främst miljömässiga men också ekonomiska. Nu är dock beslutet taget och 
förbindelsen i långt framskridet skede. Nu ser vi också att de ekonomiska konsekvenserna 
är större än vad som tidigare visats. En del beror på att tiden gått och att kostnaden räknas 
upp i takt med tiden medan bidragen från exploatörerna inte räknas upp på samma sätt. 
Noteras ska då också att bidraget från exploateringen på Kvarnholmen är missvisande. 
Enligt det ursprungliga  beslutet skulle bidraget bara till del gå till Kvarnholmsförbindelsen 
medan övriga medel skulle täcka kostnader för andra projekt i omgivningarna som 
föranleds av eller rimligen bör täckas till del av exploateringarna. När nu hela bidraget 
redovisas till Kvarnholmsförbindelsen ser den billigare ut för kommunen medan istället 
kommunen får täcka de andra kostnaderna själv. Det är ett vilseledande sätt att visa 
kostnaderna. 
Bland övriga projekt som nu redovisas och tas beslut om så vill Vänsterpartiet att två 
projekt ska utgå: Bostadsbebyggelsen i Morningside marina och Österleden/Östlig 
förbindelse. Båda dessa projekt har dåliga miljökonsekvenser om än i mycket olika 
omfattning. Projektet Ryssbergen vill vi också ska utgå. Ryssbergen är på många sätt ett 
viktigt område att skydda. Naturreservatsbildning är på gång och att då ta en betydande del 
av området och bygga på är helt fel. De bostäder som är tänkta här bör istället kunna 
byggas längre österut.” 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Österleden (9130) och Morningside Marina i nuvarande utformning (9535) vill 
Miljöpartiet helt ska utgå. På den mark som Nacka kommun idag har reserverat för 
Österleden skulle man t.ex. enkelt kunna bygga 500 nya studentlägenheter. I det 
ursprungliga skissförslaget från ägaren till Morningside Marina fanns det 4-5 två våningar 
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höga flerbostadshus jämte souterräng. Miljöpartiet uttryckte redan då en skepsis över att 
exploateringen skulle kunna bli ekonomiskt lönsam. Våra farhågor besannades när man 
sedan helt plötsligt ville kraftigt utöka exploateringen med hänvisning till den ekonomiska 
bärkraften i projektet. När det gäller Ryssberget (9256) kan Miljöpartiet tänka sig en del 
verksamhetslokaler närmast Värmdöleden men vill att all bostadsbebyggelse i Ryssbergen 
ska utgå.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan reserverar sig mot vissa delar i exploateringsplanerna. En viktig sak som 
revisorerna många gånger har betonat och kritiserat är att ursprungsbudgeten inte finns 
med i kalkyler längre fram i en process. Som förklaring till detta på sammanträdet 
informerades om att det kunde bero på tillkommande och nya saker i ett projekt som inte 
från början hade varit kalkylerade. Just detta var ett av problemen med stadshusskandalen. 
Det tillkom alla möjliga nya saker från en önskelista som inte hade varit med från början. 
Det visar också på det som revisorerna har betonat, att ett mer noggrant arbete och 
planering ska göras från start för att motverka tillkommande kostnader så att politiker vet 
vad de beslutar.  
Ett exempel på en galopperande kostnadsutveckling är Kvarnholmsbron. Den 101116 var 
budgeten för bygget 300 miljoner kr, med ett bidrag på 154 miljoner kr från exploatören 
var kostnadsnettot = 135 miljoner kr. Den 160404 var kostnaden uppe i 422,835 miljoner 
kr, varav kommunnettoutgiftena var -223,44 miljoner kr. Det gör en ökning för den 
kommunala utgiften med 1,65 ggr. Detta är bara ett av flera exempel.  
Nackalistan reserverar sig mot delar av exploateringen av Nacka strand, den del som 
innebär exploatering av tidigare naturmark. Mot delar av bebyggelse på Kvarnholmen, där 
ett par hus för mycket ger en alltför trång bebyggelse. Mot Alphyddans studentbebyggelse, 
mot finansieringsmodellen och delar av exploateringar av förnyelseområden inkl. Älgö. 
Mot att korridoren för de boende vid Danvikshem inte bevaras, mot kommande 
exploatering av Ryssbergen, mot planerat jättehotell vid Hasseludden och inte minst mot 
exploateringen av Morningside Marina. Det sistnämnda borde utgå med tanke på alla 
negativa faktorer som vidhäftar projektet. Det är märkligt att tidigare kritiska partier som L 
och S har bytt ställning och nu godkänner detta projekt.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Centerpartiet har och kan komma att ha synpunkter på omfattning och utförande i en del 
av de byggprojekt som redovisas. Det gäller t.ex Morningside Marina, Jarlabergsvägen, 
Enspännarvägen, Gillevägen/Planiavägen, Gröna Dalen. Vi återkommer till dessa objekt i 
samband med planarbetet.” 
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Gunilla Grudevall-Steen (L) lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Liberalerna håller fast vid att inte stödja förslaget till utbyggnad vid Morningside Marina. 
Det finns alldeles för mycket tveksamheter kring både trafiksäkerhet, utformning och 
kostnader, så vi står fast vid vårt ställningstagande mot planen.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är olyckligt att kostnaden för Kvarnholmsförbindelsen ökar. ViSsocialdemokrater är 
och har varit positiva till bron som är viktig för att föra Nackaborna närmare varandra och 
ge ökad livskvalitet för Kvarnholmsbornas dagliga liv. Däremot är vi kritiska till hur 
redovisningen presenteras. Som vi påpekade redan för ett år sedan skulle 
exploateringsverksamheten bära kostnaderna för brobygget samt andra projekt i 
omgivningen. Nu kommer de pengarna inte att räcka till och omgivningskostnaderna och 
kommunen måste stå för detta separat. Nu redovisas istället hela exploateringsbidraget 
enbart till brobygget vilket ger en sken av god ekonomi. Vi är för bron! Dock tycker vi inte 
att kommunens ekonomiska redovisning ska kunna liknas en glättig PR-produkt istället för 
den seriösa ekonomiuppföljning som Nackaborna förtjänar.” 
 
- - - - - 
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§ 117 Dnr KFKS 2015/713-251 

Markanvisning genom anbudstävling i 
stadsbyggnadsprojektet Nybackakvarteret, Orminge 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige godkänner att kommunstyrelsen genomför markanvisning 
genom anbudstävling enligt redovisat underlag för fastigheten Orminge 45:1, 
Nybackakvarteret. 
 
2. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att utse vinnande anbud och 
ingå markanvisningsavtal med en eller flera anbudsgivare i huvudsak enligt inbjudan. 

Ärendet 
I en första etapp av genomförandet av antaget detaljplaneprogram för Orminge centrum så 
föreslås fastigheten Orminge 45:1, det så kallade Nybackakvarteret, att markanvisas genom 
anbudstävling. Markanvisningen är uppdelad på två anbudsområden med en separat tävling 
för varje anbudsområde. Anbudsområde 1 innehåller cirka 45 lägenheter som ska upplåtas 
med hyresrätt samt en förskola med minst 4 avdelningar. Anbudsområde 2 innehåller cirka 
155 lägenheter och har fri upplåtelseform.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 35 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 24 februari 2016, rev 14 mars 2016 
Bilagor: 
Anbudstävling för markanvisning med fri upplåtelseform, 4 bilagor 
Anbudstävling för markanvisning med upplåtelseform hyresrätt, 7 bilagor 
Bilagor som gäller för båda anbudstävlingarna, 12 bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 35 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande men med uppdrag att ärendet ska kompletteras med följande. 

 Redovisning av överväganden om andel hyresrätter i de aktuella 
markanvisningarna.  

 Redovisning av varför just de föreslagna miljökraven valts. 
 Redovisning av överväganden om de ”Situationsanpassade villkor” som ställs 

(sociala boenden, bostäder till lägre pris/hyra och praktikplatser)  
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 Tydliggöra att gestaltningsprinciperna för nybyggnation i Nybackakvarteret ska utgå 
från planprogrammet för Orminge Centrum. Fundamenta är mer anpassat för 
byggande i Nacka stad.   

 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Sidney Holm (MP) 
och Christina Ståldal (NL), att anbudsområdet för hyresrätter utökas så att fördelningen 
mellan hyresrätter och bostadsrätter blir 50% vardera. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Helena Westerling, att urvalsvillkoret vid 
markanvisningen för hyresrätter ska vara lägsta inflyttningshyra, givet att anbuden uppfyller 
övriga uppsatta krav och att tomträttsavgälden är specificerad av kommunen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag. Han yrkade därutöver avslag på Helena Westerlings, 
Rolf Wastesons och Christina Ståldals yrkanden. 
 

Beslutsgång 
I enlighet med Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunstyrelsen avslå Helena 
Westerlings, Rolf Wastesons och Christina Ståldals yrkanden. 
 
Kommunstyrelsen beslutade därefter i enlighet med hans yrkande, att bifalla 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Helena Westerling reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det finns ett mål att uppfylla innebärande att en tredjedel av all nyproduktion av bostäder 
ska vara hyresrätter. Detta lyckades man inte uppfylla 2015 med hänvisning till att det 
kommer fler i senare projekt, längre fram. När vi nu har möjlighet att i viss mån se till att 
det byggs tillräckligt med hyresrätter, inte bara för att uppfylla målet om en tredjedel, utan 
också för att möta ett reellt behov och efterfrågan, så bör vi göra en bättre fördelning vid 
markanvisningen av Nybackakvarteret. Det är inte tillräckligt att fördelningen blir 45 
hyresrätter och 155 fri upplåtelseform (läs bostadsrätter) utan vi vill att detta område får en 
fördelning på 50/50. Visst kommer det att så småningom bli en del hyresrätt i de avtal som 
ska upprättas med Rikshem, men det är också på framtiden. Och när vi väl är där så har fler 
av våra befintliga hyresrätter ombildats till bostadsrätter.” 
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Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet vill att kommunens mark i normalfallet ska upplåtas med tomträtt vid 
bostadsexploatering, det ska alltså inte enbart gälla vid byggande av hyresrätter. Genom 
upplåtelse av mark med tomträtt till en låg nivå så ger kommunen förutsättningar för 
byggande av hyresbostäder med rimlig hyra. Därför är vi helt emot att som urvalskriterium 
för markanvisningen ha högsta bud, istället bör det främsta urvalskriteriet vara lägsta 
inflyttningshyra, givet att ett antal kvalitetskrav uppfylles. 
Nacka är en av landets allra mest segregerade kommuner och genom att förfara på detta 
sätt som beslutats med markanvisningen så kommer hyrorna att bli höga och därmed 
segregationen att fortsätta att vara stor. Vänsterpartiets har som huvudinriktning att 
segregationen i Nacka måste brytas och på sikt försvinna, förutsättningarna har aldrig varit 
bättre än nu när så mycket ska byggas.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan stöder Socialdemokraternas yrkande om att bygga ca 50% av bostäderna med 
hyresrätter. En viktig faktor är också att se till att marken upplåts med tomträtt och att låga 
kostnader erbjuds så att många som nu har svårt att få ett boende kan få ett sådant. Det ger 
möjlighet för föräldrar att kunna bo nära varandra vid en skilsmässa, en fördel för barnen. 
Det ger möjlighet för nyanlända att etablera sig i olika delar av Nacka.  
Den arkitektoniska utformningen av de nya byggnaderna är lika viktig som i västra Sickla. 
Den behöver göras med stor skicklighet för att kommunicera väl med den arkitektoniskt 
värderade bebyggelsen i Ormingeområdet. Det är illavarslande att det varken finns ett 
rådgivande Skönhetsråd eller arkitekturmässig guideline för detta område. Nu finns det 
bara ett som gäller för västra Sicklaön. Hus på 7 våningar som planeras för Nybackatomten 
finns inte i hela Orminge där max 5 våningar finns. För tätt, solfattigt och med ett trist 
utförande vore inte att visa detta välplanerade område den respekt som det förtjänar.” 
 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser positivt på utveckling av Orminge och stadsbyggnadsprojektet på 
Nybackatomten. Nackas nuvarande och framtida invånare behöver välutvecklade boenden 
till överkomliga priser med möjlighet till olika sorters boendeformer. Kommunen har ett 
stort ansvar att styra så det finns väl utvecklade och blandade boendeformer för befintliga 
och nya kommuninvånare när nu Nacka bygger så många bostäder. Vi ser det av ytterlista 
vikt att, vid nybyggnation och förtätning, skapa integrerade boenden med mixande 
boendeformer för invånare med olika ekonomiska förutsättningar, behov och önskemål. 
Det behöver finnas boenden att hyra för den som är helt ny på bostadsmarknaden, 
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boenden för den som inte alls önskar äga sin bostad, kollektivboenden, likväl som 
bostadsrätter och andra boendeformer för dem som så önskar.  
Kommunen har som mål att 30% av de nybyggda lägenheter som byggs framöver blir 
hyresrätter.  
Vid byggnation av 3 300 lägenheter i Kvarnholmen har kommunen inte alls ställt krav på 
hyresrätter vilket ger ett område med endast bostadsrätter för ekonomiskt starka 
kommuninvånare.  Detta bidrar kraftfullt till en utvecklad segregering av kommunen - 
vilket är allvarligt.  
Miljöpartiet har, och kommer framöver, driva frågan om aktiva politiska beslut om 
integrerade boendeformer till överkomliga priser för att minska risken för segregering. Ett 
steg på vägen är att Nybackatomten bebyggs med än fler hyresrätter för att öka utbudet 
och bidra till kommunens satta mål på 30% hyresrätter.” 
 
- - - - - 
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§ 118 Dnr KFKS 2014/726-214 

Detaljplan för del av fastigheten Älgö 4:1, norr om 
Trappstigen på Älgö, i Fisksätra-Saltsjöbaden 

Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och föreslår att kommunfullmäktige antar 
planförslaget. 

 

Ärendet 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra för uppförandet av en mobilmast med tillhörande 
teknikbodar inom ett obebyggt område med naturmark för att tillhandahålla erforderlig 
nätkapacitet för mobila teletjänster. Planområdet omfattar del av den privatägda fastigheten 
Älgö 4:1 och omfattar drygt 5000 kvadratmeter. Förutom att planarbetet syftar till att 
avgränsa ett mindre område för mobilmast ska naturmark inom planområdet överföras till 
kommunal allmän platsmark för att säkra allmänhetens tillgång till denna.  
 
Planförslaget ställdes ut för granskning från den 20 november 2015 till den 21 december 
samma år. Under granskningen kom det in synpunkter från berörda remissinstanser, 28 
fastighetsägare på Älgö samt Älgö fastighetsägareförening. Nacka miljövårdsråd, Älgö 
fastighetsägareförening samt 26 fastighetsägare motsätter sig planförslaget. De mest 
förekommande skälen till detta är negativa hälsoeffekter på grund av strålning och 
försämring av områdets rekreativa värden samt naturvärden. Vidare framförs även 
mobilmasten ha en negativ påverkan på Älgös kulturhistoriskt skyddade områden. Ett 
flertal ifrågasätter även behovet av en mobilmast.  
 
Efter granskningen har planhandlingarna kompletterats gällande kabeldragning till 
föreslagen mobilmast. Utöver detta har ett antal redaktionella justeringar gjorts av 
planhandlingarna. Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige antar planförslaget.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 206 § 37 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 februari 2016 § 37 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 24 februari 2016 
Utlåtande   
Plankarta 
Planbeskrivning 
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Till tjänsteskrivelse fogas karta över området samt översikt över kommunala beslut. Tryck 
på följande länk eller gå in på Nacka kommuns hemsida, där handlingar som hör till 
ärendets tidigare skeden finns: 
http://www.nacka.se/WEB/BO_BYGGA/PROJEKT/ALGO/MOBILMASTTRAPPSTIGEN/Sidor/default.aspx  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 206 § 37 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget och föreslår att kommunfullmäktige antar 
planförslaget. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 17 februari 2016 § 37 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige skulle anta planförslaget. 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade att ärendet avslås. 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

Protokollsanteckning 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Masten planeras byggas på en nyckelbiotop med träd som är ca 250 år gamla, värdar för 
unika rödlistade insekter. Det har funnits två redovisningar av värdefulla träd varav den 
första från Skogsstyrelsen noterade ca 95 värdefulla träd. I den senare versionen är antal 
träd decimerade till ca 42 stycken. Man kan föreställa sig vad som händer om en helikopter 
går ned på berget där tornet ska byggas och den låga växtlighet som finns där blåses bort. 
Likaså kan man lätt föreställa sig att när tornet och bodarna ska underhållas, att det 
kommer att bli en informell väg till tornet som trafikeras av billiknande fordon. 
Mobiltäckningen har inte redovisats på ett tydligt sätt. Alla dessa faktorer och värnandet av 
den värdefulla skärgårdsnaturen gör att Nackalistan reserverade sig mot beslutet av 
uppförandet av mobilmasten på Älgö.” 
 
- - - - - 
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§ 119 Dnr KFKS 2014/441-040 

Årsredovisningar 2015 för de kommunala aktiebolagen  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2015 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB. 
 
Årsredovisningarna avseende 2015 överlämnas till årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB med 
instruktion att godkänna respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till 
kommunens ombud. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB 
för år 2015 till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB uppfyller ändamålen som 
kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
Kommunallagen. 
 

Ärende 
Nacka kommun äger 100% av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus AB 
förvaltar 100% av aktierna i Nacka Energi AB och Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi 
AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi Försäljnings AB. Tillsammans bildar 
bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus AB som moderbolag. Rörelseresultatet 
för 2015 för stadshuskoncernen uppgår till 39 mnkr (39 mnkr 2014). 
 
Nacka Energi AB bedriver elnätsverksamhet och dess dotterbolag Nacka Energi 
Försäljnings AB bedriver främst nätadministrativa tjänster. Nysätra Fastighets AB äger 
fastigheten Sicklaön 269:1 och bedriver hyresverksamhet. 
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.  
 
Kommunstyrelsen bedömer att verksamheten som bedrivs i Nacka Stadshus AB, Nacka 
Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB uppfyller 
kommunfullmäktiges fastställda mål och att bolagen verkar inom de i kommunallagen 
fastställda befogenheterna. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 32 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 februari 2016 
Årsredovisning 2015 Nacka stadshus AB 
Årsredovisning 2015 Nysätra Fastighets AB 
Årsredovisning 2015 Nacka Energi AB 
Årsredovisning 2015 Nacka Energi Försäljnings AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 32 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2015 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB. 
Årsredovisningarna avseende 2015 överlämnas till årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB med 
instruktion att godkänna respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till 
kommunens ombud. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB 
för år 2015 till protokollet. 
Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi Försäljnings AB och Nysätra Fastighets AB uppfyller ändamålen som 
kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
Kommunallagen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckning 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Kommunen har stora möjligheter att via sitt nätbolag Nacka Energi AB, aktivt påverka 
kommunens invånare att ta ett större klimatansvar. Kommunen har ett övergripande ansvar 
för att alla medborgare i Nacka sänker sina miljöpåverkande utsläpp. Om kommunen bara 
fokuserar på sina egna verksamheter och inte bryr sig om den enskilde kommuninvånarens 
utsläpp kommer vi aldrig att nå det av FN uppställda övergripande globala klimatmålet, det 
så kallade Tvågradersmålet.  Vi får inte glömma att det vi bygger idag är det samhälle våra 
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barn och barnbarn ska leva med i framtiden. Ägardirektiv borde ges till NEAB för hur 
bolaget ska ta höjd för framtiden och hjälpa till i omställningen mot ett hållbart samhälle. 
Det behövs också tas fram en övergripande bolagspolicy där kommunens ägarroll 
tydliggörs, och hur ägarstyrningen ska genomföras. En tydlig bolagspolicy skapar bättre 
förutsättningar för en fungerande ledning av verksamheten.” 
 
- - - - - 
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§ 120 Dnr KFKS 2014/441-040 

 

Kommunstyrelsens årsbokslut 2015 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut 2015 för kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för samordning och uppsikt över kommunens samlade 
verksamhet. Kommunstyrelsen har som nämnd ansvar för arbetsgivarfrågor, 
näringslivspolitik, fastighetsfrågor och markpolitik, god livsmiljö, långsiktig hållbar 
utveckling och frågor som rör trygghet och säkerhet.  
 
Det ekonomiska resultat som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, stödenheter, 
myndighets- och huvudmannaenheter och den kommunala produktionen av 
välfärdstjänster. Totalt blev det ett positivt ekonomiskt resultat på 16,7 miljoner kronor för 
2015.  
 
Kommunstyrelsens måluppfyllelse är överlag god. Tjänster som finansieras av kommunen 
har god kvalitet och medborgarna upplever en hög grad av valfrihet. Nacka är en attraktiv 
arbetsgivare med kompetenta, stolta och motiverade medarbetare.  
 
Medborgarnas förtroende för kommunen och nöjdheten med information och sina 
möjligheter att påverka är ett utvecklingsområde för kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 33 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 februari 2016 
Årsbokslut Välfärd skola 
Årsbokslut Välfärd samhällsservice 
Mål och nyckeltal Välfärd samhällsservice 
Årsbokslut 2015 Fastighetsverksamheterna 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 33 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen fastställer årsbokslut 2015 för kommunstyrelsen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckning 
Christina Ståldal(NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan reserverar sig mot årsbokslutet mot bakgrund av det egna budgetförslaget. 
Budgetresultatet grundar sig på den massiva utförsäljningen av kommunens fastigheter. 
Trots det så är budgetvillkoren för innevarande år så att ingen lönehöjning utgår eller en 
mycket begränsad och att prisnivån inte får höjas. I praktiken innebär det en minskning av 
personal och övriga besparingar på välfärd alternativ fler utförsäljningar av kommunal 
egendom. Nackalistan är kritiska till kortsiktigheten i Nackas utveckling och de dåliga 
avtalsvillkor som ligger till grund för och påverkar årsbokslutet.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Ett årsbokslut från en modern kommunstyrelse bör vara ett dokument som bjuder in 
nackabon till reflektion över sakernas tillstånd, över den verksamhet som bedrivs och de 
utmaningar vi gemensamt kommer att behöva ta itu med. Istället har vi ett urvattnat PR-
material där slutsatsen ”god måluppfyllelse” gömmer riktiga utmaningar. Hur skall 
nackabor veta om kommunstyrelsen gör rätt aktiviteter och tar rätt beslut om vi inte kan 
utvärdera effekterna?  
En stor del av de mål som anses vara uppfyllda bygger på en medborgarundersökning med 
mycket lågt deltagande. Att dra långtgående slutsatser om alla nackabors upplevda kvalitet 
från ett sådant underlag är svårt och bör diskuteras, problematiseras och åtgärdas. 
Det enda mätbara är budgetuppfyllelsen, men eftersom vi har svaga mätmetoder för 
kvalitet och mjuka faktorer så kommunicerar siffror mycket lite om kvalitén av varje insatt 
krona. Med kostnadsbesparing som enda mätbara drivkraft kan rimligen andra mål bli 
mindre viktiga, så som kvalitet och att man verkligen levererar den service man sagt man 
skall göra. Effekten av kommunstyrelsens beslut blir svåra att utvärdera och vi nackabor 
har svårt att utmana de beslut som fattats av kommunstyrelsen.  
Kommunstyrelsens framtidsvision för bland annat skolan kan rubriksättas med ord som 
”strukturanpassning” och översatt till svenska innebär det med stor sannolikhet att vissa 
utsatta skolor kommer få en mindre kostym att växa i. Ett alternativt förhållningsätt i en 
ansvarstagande kommunstyrelse är att lyfta upp de problem som vissa skolor har i denna 
omvandling och strategiskt hjälpa dem i sina utmaningar och kanske hitta nya sätt att skapa 
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attraktiva skolmiljöer präglade av delaktighet och mångfald av idéer, förhållningsätt och 
lösningar.  
Vi socialdemokrater efterlyser en mognare, modernare och modigare genomgång av 
kommunstyrelsen verksamhet och utmanar styrelsen att i året som kommer våga göra 
något åt det demokratiska underskott som identifierats i bristande deltagande och uttryck 
för låg upplevt inflytande.” 
 
- - - - - 
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§ 121 Dnr KFKS 2015/64-042 

Årsredovisning för Nacka kommun 2015 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

 Kommunfullmäktige beslutar om en avsättning till resultatutjämningsreserv med 34 
miljoner kronor. 

 Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2015. 
 

Ärende 
Nacka kommuns årsredovisning för 2015 innehåller i huvudsak 
 

 en redogörelse om kommunens och kommunkoncernens ekonomi 2015,  
 en uppföljning av kommunens mål, 
 en redogörelse om kommunens medarbetare och  
 en sammanfattande beskrivning av kommunens verksamheter under 2015.  

 
Kommunens måluppfyllelse under 2015 var god. Målsättningarna för såväl 
verksamhetsresultaten som för ekonomin nåddes överlag och kommunen hade en god 
ekonomisk hushållning. Årets resultat blev 91 miljoner kronor, vilket var 20 miljoner 
kronor bättre än budget. De allra flesta nämnder och verksamheter höll budget eller hade 
överskott. Mycket positivt är att båda av kommunens produktionsverksamheter, Välfärd 
skola och Välfärd samhällsservice, hade positiva resultat. Socialnämnden hade ett 
underskott på 11 miljoner kronor. Nämnden har lyckats dämpa kostnadsutvecklingen inom 
området funktionsnedsättning och arbetet fortsätter med att få hela ekonomin i balans. 
Äldrenämnden hade ett underskott på 16 miljoner kronor, framför allt beroende på högre 
kostnader för särskilt boende än budgeterat men också för hemtjänst och trygghetslarm. 
 
Kommunens finansiella ställning utvecklades positivt under året. Låneskulden minskade 
ytterligare från en låg nivå 2014, från 800 till 700 miljoner kronor, och kommunens soliditet 
förbättrades med 0,4 procentenheter till 38,4 procent. Kostnadernas andel av 
skatteintäkterna ligger i linje med budget men bör på sikt öka, i takt med att kommunens 
investeringsbehov ökar. Nettoinvesteringarna under 2015 var 387 miljoner kronor. 
 
Kommunens resultat efter balanskravsjusteringar var 81 miljoner kronor. I enlighet med 
kommunens riktlinjer kan en avsättning till resultatutjämningsreserven göras med 34 
miljoner kronor eftersom balanskravsresultatet medgav detta.  
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Nöjdheten bland medborgare och kunder var fortsatt hög inom många områden i 
jämförelse med andra kommuner. Nackas nior hade 2015 de högsta meritvärdena i nian 
och andelen elever som gick ut nian med gymnasiebehörighet ökade. Andelen förskollärar-
utbildad personal i förskolan var fortfarande långt under målnivån och en stor utmaning. 
Under året antogs detaljplaner för 3000 nya bostäder, varav 2100 på västra Sicklaön, vilket 
var över målet. 
 
Sjukfrånvaron bland kommunens medarbetare 2014 var 5,4 procent, vilket är en ökning 
med 0,3 procentenheter. Sjukfrånvaron är fortfarande relativt låg, i jämförelse med andra 
kommuner. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 34 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 februari 2016 
Nacka kommuns årsredovisning 2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 34 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 Kommunfullmäktige beslutar om en avsättning till resultatutjämningsreserv med 34 
miljoner kronor. 

 Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2015. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckning 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Budgetresultatet grundar sig på den massiva utförsäljningen av kommunens fastigheter. 
Trots detta så är budgetvillkoren för innevarande år att ingen lönehöjning utgår eller en 
mycket begränsad och att prisnivån inte får höjas. I praktiken innebär det en minskning av 
antal personal och många övriga besparingar på välfärd alternativ fler utförsäljningar av 
kommunal egendom. Nackalistan är kritiska till kortsiktigheten i Nackas utveckling och de 
dåliga avtalsvillkor som man har gått in på.” 
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Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Nackas modell för verksamheten präglas av ”New Public Management”, dvs en extrem 
marknadsliberal modell. Det får ett antal konsekvenser som i viss utsträckning avsätter spår 
i årsredovisningen och i årets ekonomiska resultat. Nacka har under åren valt att till del 
finansiera sin verksamhet genom att sälja tillgångar (fastigheter och mark). Därmed ser det 
ekonomiska resultatet betydligt bättre ut än det egentligen är. Genom att i slutet av 2014 
sälja en stor del av kommunens ”välfärdsfastigheter” till Rikshem har man kunnat sänka 
belåningen men detta kommer att i längden straffa sig, avskräckande exempel finns sedan 
tidigare i landet, t ex i Göteborg. 
 
Det finns mycket i verksamheten i Nacka som är bra och där finns en duktig och hängiven 
personal bakom. Samtidigt så finns det brister som ofta kan ses hänga ihop med 
kundvalssystemet. T ex gäller hemtjänsten där både de gamla och personalen drabbas. Och 
även inom andra delar av den sociala sektorn finns resursbrist vilket  avspeglar sig i 
underskott i Socialnämndens budget. 
 
Vi kommer att återkomma i kommunfullmäktige med fler exempel på kritik mot 
verksamheten men nöjer oss här med ytterligare ett par påpekanden: 
Kommunfullmäktige har antagit ägardirektiv för bolagen men bolagen, läs: Nackahem, 
tolkar inte dem på samma sätt som kommunledningen anger: att kommunens alla 
måldokument och policies gäller även för bolagen. 
 
Som en del av årsredovisningen så lägger alliansmajoriteten fram sin syn på året som gått 
och om den förträffliga verksamheten. Det vore klädsamt att oppositionen också gavs 
utrymme att kommentera detta, det är inte ovanligt i andra kommuner – i Nacka med 
öppenhet och mångfald som ledord så är alliansmajoriteten dock inte tillräckligt öppen för 
att erbjuda det.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Kommunens resultat visar återigen höga positiva siffror och verksamheterna visar goda 
resultat enligt årsredovisning. Nacka är en av Sveriges starkaste kommuner och har 
potential att bli bäst men för att bli bäst krävs det nytänk och större framtidsfokus. Tack 
vare en underdimensionerad välfärdspolitik och tveksam strategi för bland annat 
fastighetsportfölj och lokalhyror så har vi nu kortsiktigt några år av positiva resultat i 
redovisningen.  
Vi socialdemokrater saknar en trovärdig strategi för den ekonomiska politiken 
nästkommande år, i ett läge med växande befolkning och ökade krav på samhällsservice 
kan vi inte fortsätta att passivt sitta tillbakalutade i styrelserummen och sälja av mark, dra in 
resurser för resurskrävande verksamheter och underdimensionera välfärdstjänster i en 
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nedåtgående spiral kantad av brist på delaktighet, demokratiskt underskott och potentiellt 
ökad segregation mellan kommundelar. 
Årsredovisningen framhåller att Nacka varit bäst i Stockholms län på att ta emot nyanlända 
flyktingar. Nacka har dock inte klarat att ta emot de ensamkommande barn de varit ålagda 
att ta emot inom kommunens gränser utan istället hänvisat dem till andra kommuner. 
Majoriteten i Nacka behöver ta ett större ansvar och satsa på en värdig etablering i Nacka 
för de nyanlända flyktingarna och ensamkommande barnen. Vi noterar att kostnaden för 
utplacering vid behov av sociala bostäder påverkar budgeten, inte minst för 
ensamkommande flyktingbarn. Det renderar dyra kostnader och dålig kontroll över 
kvaliteten och ytterst kommunens förmåga att genomföra sitt uppdrag. Vi socialdemokrater 
har vi flera tillfällen presenterar lösningar som kan åtgärda detta. Vi ska åtgärda 
bostadsbristen och behålla vår möjlighet att genomföra bra verksamhet. Ett steg i denna 
riktning är tillgången till allmännyttiga bostäder, ett annat av våra många förslag är 
inrättandet av social investeringsfond.” 
 
- - - - - 
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§ 122 Dnr KFKS 2015/318-045 

Övertagande av kommunal borgen Förskolebåten 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande upp till fyra 
miljoner trehundra femtiotusen kronor (4 350 000) med maximalt fem års amortering för 
lån som Förskolebåten AB upptar. Förskolebåten AB ska som säkerhet för 
borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheten Björknäs 25:1. Bolaget 
ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet till 
kommunen. 

Ärende 
Barkbåtens föräldrakooperativ har bedrivit förskoleverksamhet i Björknäs i fastigheten 
Björknäs 25:1. Verksamheten har bedrivits i en hybridform där personalen var anställda av 
Nacka kommun och föräldrarna ansvarade för verksamheten. Förskoleverksamheten 
bedrivs i enlighet med Reggio Emilia-pedagogik och har 32 barn fördelade på två 
avdelningar.  
 
Barkbåtens föräldrakooperativ vill sälja fastigheten Björknäs 25:1 till det nybildade 
aktiebolaget Förskolebåten AB. Bolaget driver sedan 1 januari 2016 verksamheten som 
Barkbåten tidigare bedrev. Kommunen har lämnat borgen på 4,350 miljoner kronor till 
Barkbåten. Det borgensåtagandet bör övergå till Förskolebåten AB istället, så att 
aktiebolaget kan förvärva fastigheten som verksamheten bedrivs i. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att borgensåtagandet beviljas, med maximalt fem år amortering 
och att aktiebolaget lämnar säkerhet i den fullförsäkrade fastigheten Björknäs 25:1. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 37 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 februari 2016 
Ansökan kommunal borgen 
Budget 2016-2018 
Årsredovisning 2014 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 37 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ska ingå borgensåtagande upp till fyra 
miljoner trehundra femtiotusen kronor (4 350 000) med maximalt fem års amortering för 
lån som Förskolebåten AB upptar. Förskolebåten AB ska som säkerhet för 
borgensåtagandet lämna säkerhet i form av pantbrev i fastigheten Björknäs 25:1. Bolaget 
ska årligen redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på banklånet till 
kommunen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 123 Dnr KFKS 2015/866-040 

Bolag för kommunens VA- och avfallsverksamhet 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att överföra kommunens ansvar som huvudman för 
allmänna vatten- och avloppsanläggningar enligt lagen om allmänna vattentjänster 
och kommunens renhållningsansvar för hushållsavfall enligt miljöbalken till ett av 
kommunen genom Nacka Stadshus AB helägt aktiebolag.  
 

2. Kommunfullmäktige beslutar därmed att ge Nacka stadshus i uppdrag att bilda ett 
aktiebolag i enlighet med av kommunstyrelsen föreslagen stiftelseurkund och anta 
bolagsordning och ägardirektiv enligt kommunstyrelsens förslag. 
 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå överlåtelseavtal med det 
nybildade aktiebolaget enligt redovisade huvudpunkter. Kommunfullmäktige 
bemyndigar kommunstyrelsen att ingå det slutligt formulerade avtalet. 

 
4. Kommunfullmäktige beviljar bolaget de lån som behövs för att finansiera 

övertagandet av verksamhet enligt punkten 1 ovan. Räntekostnader och 
amorteringsvillkor på lånet ska vara på marknadsmässiga villkor och följa samma 
regler som gäller för Nacka Energi AB enligt tidigare beslut av kommunfullmäktige. 
Kommunstyrelsen bemyndigas besluta om storleken på lånet. 
 

5. Beslutet innebär att punkten E om nämndens ansvar för vatten- och avloppsverket 
och punkten F om ansvaret för renhållningsverket utgår ur natur- och 
trafiknämndens reglemente från och med den dag som verksamheten övergår till 
aktiebolaget. 

 

Ärende 
I detta ärende läggs ett förslag om att det ska bildas ett kommunalt bolag för att hantera de 
taxefinansierade verksamheterna som avser vatten och avlopp (VA) enligt vattentjänstlagen 
och insamling av hushållsavfall enligt miljöbalken. Förslaget läggs fram enligt uppdrag från 
kommunstyrelsen i december 2015 och innebär, om det bifalls, att ett bolag för ändamålet 
bildas genom beslut i fullmäktige: Fattar kommunfullmäktige beslut vid sitt sammanträde i 
april kan verksamheten efter nödvändiga administrativa åtgärder övergå till bolaget per 1 
september 2016. Justering sker samtidigt i reglementet för natur- och trafiknämnden då 
kommunens huvudmannaansvar för VA och avfall övergår till bolaget.  
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Tillgångar som tillhör de båda taxekollektiven överförs från kommunen till det nystartade 
bolagets genom ett särskilt överlåtelseavtal. Överlåtelsen baseras på anläggningsregister och 
balansräkning upprättat vid ordinarie bokslut för andra tertialet 2016 för respektive 
kollektiv. Personalen inom VA- och avfallsenheten och delar av personalen inom tekniska 
drifts- och underhållsenheten erbjuds arbete i det nya bolaget. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 38 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2016 
Förslag till stiftelseurkund 
Förslag till bolagsordning 
Förslag till ägardirektiv 
Förslag till arbetsordning för styrelsen 
Förslag till VD-instruktion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 38 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att överföra kommunens ansvar som huvudman för 
allmänna vatten- och avloppsanläggningar enligt lagen om allmänna vattentjänster 
och kommunens renhållningsansvar för hushållsavfall enligt miljöbalken till ett av 
kommunen genom Nacka Stadshus AB helägt aktiebolag.  

2. Kommunfullmäktige beslutar därmed att ge Nacka stadshus i uppdrag att bilda ett 
aktiebolag i enlighet med av kommunstyrelsen föreslagen stiftelseurkund och anta 
bolagsordning och ägardirektiv enligt kommunstyrelsens förslag. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå överlåtelseavtal med det 
nybildade aktiebolaget enligt redovisade huvudpunkter. Kommunfullmäktige 
bemyndigar kommunstyrelsen att ingå det slutligt formulerade avtalet. 

4. Kommunfullmäktige beviljar bolaget de lån som behövs för att finansiera 
övertagandet av verksamhet enligt punkten 1 ovan. Räntekostnader och 
amorteringsvillkor på lånet ska vara på marknadsmässiga villkor och följa samma 
regler som gäller för Nacka Energi AB enligt tidigare beslut av kommunfullmäktige. 
Kommunstyrelsen bemyndigas besluta om storleken på lånet. 

5. Beslutet innebär att punkten E om nämndens ansvar för vatten- och avloppsverket 
och punkten F om ansvaret för renhållningsverket utgår ur natur- och 
trafiknämndens reglemente från och med den dag som verksamheten övergår till 
aktiebolaget. 
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Till kommunstyrelsens behandling av ärendet har ärendet kompletterat förslaget till 
ägardirektiv med att bolaget aktivt ska bidra till att kommunens mål om att bygga 20 000 
lägenheter och 15 000 arbetsplatser till 2030 nås, samt i och med detta också samverka med 
kommunens exploateringsverksamhet för planering och genomförande av utbyggnad av 
VA-och avfallsanläggningar.   

Yrkanden 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade att ärendet avslås. 
 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Gunilla Grudevall-Steens yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet 
med Hans Peters yrkande. 
 

Reservationer 
Gunilla Grudevall-Steen reserverade sig mot beslutet för Liberalernas 
kommunstyrelsegrupp och ingav följande. 
 
”Liberalerna anser att det är ett mycket dåligt beslut att bilda ett kommunalt VA-bolag i 
Nacka av flera anledningar.  
 
Utredningen som genomfördes 2015, vilket var underlag till beslutet i kommunstyrelsen i 
december -15 om bolagsbildning, visade tydligt på att det inte skulle finnas några betydande 
fördelar med att bilda ett VA-bolag men däremot vissa nackdelar. Enda fördelen som där 
framkom var att en bolagsform skulle underlätta för ett sammangående med andra 
kommunala VA-bolag, men något sådant är inte aktuellt för Nacka inom överskådlig tid.  
 
Tidpunkten för en bolagsbildning anser vi särskilt illa vald då Nacka just nu står inför ett 
enormt samordningsbehov mellan detaljplanering, infrastrukturprojekt och VA-utbyggnad 
kopplat till att Nacka bygger stad. VA-kompetensen som idag finns i kommunens 
verksamhet skulle verkligen behövas de närmsta åren.  
 
Sedan kommunstyrelsens beslut i december, vilket Liberalerna och Moderaterna var emot, 
har även avfallshanteringen tillkommit som en verksamhet som ska övergå till VA-bolaget. 
Detta har inte föregåtts av en politisk diskussion och Liberalerna anser att avfallsfrågorna är 
en mycket viktig del av Natur- och trafiknämndens verksamhet för att åstadkomma 
klimatvänliga förändringar.  
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Liberalerna anser inte att kommunala bolag är en bra organisationsform för att bedriva 
verksamhet. Kommunen ska inte bedriva affärsverksamhet. Ägardirektiv är ofta ett mycket 
trubbigt verktyg för att bedriva en aktiv politik.” 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Kommunen har stora möjligheter att via det nya VA- och avfallsbolaget aktivt påverka 
kommunens invånare att ta ett större klimat- & miljöansvar. Kommunen har ett 
övergripande ansvar för att alla medborgare i Nacka minskar sitt ekologiska fotavtryck. Vi 
får inte glömma att det vi bygger idag är det samhälle våra barn och barnbarn ska leva med 
i framtiden. Miljöpartiet utgår från att det i ett senare skede ges tydliga ägardirektiv om hur 
politiken vill att bolaget ska ta höjd för framtiden och hjälpa till i omställningen mot ett 
mer hållbart samhälle. Kommunen skulle också behöva ta fram en övergripande 
bolagspolicy där kommunens ägarroll tydliggörs, och hur ägarstyrningen ska genomföras. 
En tydlig bolagspolicy skapar bättre förutsättningar för en fungerande ledning av 
verksamheten.” 
 
- - - - - 
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§ 124 Dnr KFKS 2016/158-106 

Gemensamt samordningsförbund mellan Nacka och 
Värmdö 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Nacka kommun ställer sig bakom att samordningsförbundet för finansiell 
samordning mellan Nacka kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och 
Stockholms läns landsting, upphör. 

2. Nacka kommun ska ingå i det samordningsförbund som finns mellan Värmdö 
kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och Stockholms läns landsting, 
som byter namn till Samordningsförbundet VärNa, 

3. Nacka kommun godkänner samordningsförbundet i Nackas begäran om att avsluta 
och likvidera samordningsförbundet och att föra över tillgångar och skulder till det 
nya samordningsförbundet VärNa. 

4. Nacka kommun godkänner föreslagen förbundsordning för Samordningsförbundet 
VärNa (tjänsteskrivelsens bilaga 2).  

5. Nacka kommun ställer sig bakom avsiktsförklaringen för det fortsatta arbetet samt 
att samordningsförbundet VärNa startar sin verksamhet från och med 1 maj 2016 
(tjänsteskrivelsens bilaga 3).  

Ärende 
Ett samordningsförbund bygger samverkan mellan Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, 
kommun och landsting inom välfärds- och rehabiliteringsområdet. Verksamheten styrs av 
lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser. Samordningsförbundet Välfärd i 
Nacka grundades 2009 med syftet att få fler Nackabor i egen försörjning.  Förbundet driver 
metodutvecklande projekt och processer med syfte att förutsättningarna för hälsa, 
etablering och arbete ska förbättras.  
 
Samordningsförbunden i Nacka respektive Värmdö har under 2015 tillsammans identifierat 
ett ökat behov av samordning och effektivitet. Styrelserna i de båda samordningsförbunden 
har därför fattat beslut om att föreslå medlemmarna ett samgående till ett gemensamt 
samordningsförbund.  
 
Syftet med ett samgående är att tillhandahålla ett ökat utbud av tjänster för medborgarna, 
ytterligare effektivisera samordningen mellan parterna och att minska de administrativa 
kostnaderna så att mer medel kan användas till samverkansinsatser som kommer 
kommuninvånarna till del. Styrelserna samordningsförbunden i Nacka respektive Värmdö 
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föreslår att förbundet i Värmdö behåller sitt organisationsnummer och att förbundet i 
Nacka uppgår i Värmdös förbund.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 39 
Arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2016 § 7 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 27 januari 2016 

1. Styrelseprotokoll från Samordningsförbundet i Nacka den 22 januari 2015.  
2. Föreslagen förbundsordning för Samordningsförbundet VärNa  
3. Avsiktsförklaring om det fortsatta arbetet  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 39 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Nacka kommun ställer sig bakom att samordningsförbundet för finansiell 
samordning mellan Nacka kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och 
Stockholms läns landsting, upphör. 

2. Nacka kommun ska ingå i det samordningsförbund som finns mellan Värmdö 
kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och Stockholms läns landsting, 
som byter namn till Samordningsförbundet VärNa, 

3. Nacka kommun godkänner samordningsförbundet i Nackas begäran om att avsluta 
och likvidera samordningsförbundet och att föra över tillgångar och skulder till det 
nya samordningsförbundet VärNa. 

4. Nacka kommun godkänner föreslagen förbundsordning för Samordningsförbundet 
VärNa (tjänsteskrivelsens bilaga 2).  

5. Nacka kommun ställer sig bakom avsiktsförklaringen för det fortsatta arbetet samt 
att samordningsförbundet VärNa startar sin verksamhet från och med 1 maj 2016 
(tjänsteskrivelsens bilaga 3).  

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2016 § 7 
Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunfullmäktige skulle fatta följande beslut.  

1. Nacka kommun ställer sig bakom att samordningsförbundet för finansiell 
samordning mellan Nacka kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och 
Stockholms läns landsting, upphör. 

2. Nacka kommun ska ingå i det samordningsförbund som finns mellan Värmdö 
kommun, Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan och Stockholms läns landsting, 
som byter namn till Samordningsförbundet VärNa. 

3. Nacka kommun godkänner samordningsförbundet i Nackas begäran om att avsluta 
och likvidera samordningsförbundet och att föra över tillgångar och skulder till det 
nya samordningsförbundet VärNa. 



 
42 (78) 

 4 april 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

4. Nacka kommun godkänner föreslagen förbundsordning för Samordningsförbundet 
VärNa (bilaga 2).  

5. Nacka kommun ställer sig bakom avsiktsförklaringen för det fortsatta arbetet samt 
att samordningsförbundet VärNa startar sin verksamhet från och med 1 maj 2016 
(bilaga 3).  

Arbets- och företagsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 125 Dnr KFKS 2015/686 

Kartläggning av solinstrålning i Nacka kommun 
Motion den 19 oktober 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 19 oktober 2015 i 
en motion med förslag att det görs en kartläggning över solinstrålningen i Nacka enligt 
Stockholmsmodellen. 
 
Nacka kommun medverkar sedan en längre tid i länets gemensamma energi- och 
klimatrådgivning, vilken samordnas av Kommunförbundet Stockholms län (KSL). 
Rådgivningens referensgrupp beslutade på sitt möte den 11 november 2015 att ta en fram 
en gemensam kartläggning över solinstrålningen för alla kommuner i Stockholms län, enligt 
Stockholmsmodellen. Varje kommun har bidragit med ca 100 000 kr till KSL:s 
konsultupphandling och framtagande av solkartan. Enligt KSL planeras upphandlingen ske 
i februari 2016 och leverans av solkartan ske under senvåren 2016. Kommunstyrelsen 
föreslår kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 43 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 januari 2016 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 12 januari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 43 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 januari 2016 § 6 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att notera att det redan 
pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Stora delar av Nacka har en hög solinstrålning, jämförbar med många städer i 
Centraleuropa. Därför lönar det sig att satsa på solenergi i Nacka. Miljöpartiet vill att 
kommunen i framtiden ska vara helt självförsörjande på energi och då är förnybar energi 
från solen en viktig energikälla. Det känns väldigt positivt att denna motion fått en så snabb 
hantering, och att kommunen redan en månad efter det att den inlämnats beslutade om att 
genomföra förslaget i motionen.” 
 
- - - - - 
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§ 126 Dnr KFKS 2015/751-456 

Förslag om insamling av matavfall och minskning av 
matsvinn 
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson med flera (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.   
 

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget om obligatorisk matavfallsinsamling för alla. 
De ökade kostnaderna kan inte hämtas hem på det sätt som anges i motionen.  

2. De avfallsföreskrifter som kommunfullmäktige antog den 23 mars 2015 omfattar 
obligatorisk matavfallsinsamling vid nybyggnation. Förslaget om detta är således 
redan genomfört.  

3. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en vikttaxa då kommunen redan idag har 
ett fungerande system för miljöstyrning. Kommunfullmäktige noterar att natur- och 
trafiknämnden ska utreda ett eventuellt införande av så kallade flerfackskärl för 
fastighetsnära insamling av förpackningar med mera.  

4. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden kommer att göra en 
långsiktig informationskampanj i syfte att minska matsvinnet, ihop med övriga 
kommuner i Storstockholm. Natur- och trafiknämnden har redovisat att det 
viktigaste budskapet i kampanjen kommer att vara den enskildes ansvar för att 
minska mängden onödigt matavfall (matsvinn) men att det avfall som ändå uppstår 
ska lämnas för biogasframställning och återförande av näringsämnen till jord- och 
skogsbruk.  

5. Motionen därmed är färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Förslaget om obligatorisk matavfallsinsamling för alla rekommenderas inte då de ökade 
kostnaderna inte kan hämtas hem på det sätt som föreslås i motionen. Förslaget om 
obligatorisk matavfallsinsamling vid nybyggnation är redan realiserat via de avfallsföreskrifter som 
beslutades av kommunfullmäktige den 23 mars 2015. Nyttan av ett införande av vikttaxa 
ifrågasätts då kommunen redan idag har ett fungerande system för miljöstyrning. VA- och 
avfallsenheten rekommenderar istället att en utredning görs gällande införande av så kallade 
flerfackskärl för fastighetsnära insamling av förpackningar mm. Förslaget om en långsiktig 
informationskampanj i syfte att minska matsvinnet inom kommunen kommer att genomföras i 
samarbete med Stockholmsregionen, men då med ett bredare syfte än bara minskat 
matsvinn.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 44 
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Natur- och trafiknämnden den 26 januari 2016 § 10 
VA- och avfallsenhetens tjänsteskrivelse den 8 januari 2016 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 44 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.   

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget om obligatorisk matavfallsinsamling för alla. 
De ökade kostnaderna kan inte hämtas hem på det sätt som anges i motionen.  

2. De avfallsföreskrifter som kommunfullmäktige antog den 23 mars 2015 omfattar 
obligatorisk matavfallsinsamling vid nybyggnation. Förslaget om detta är således 
redan genomfört.  

3. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en vikttaxa då kommunen redan idag har 
ett fungerande system för miljöstyrning. Kommunfullmäktige noterar att natur- och 
trafiknämnden ska utreda ett eventuellt införande av så kallade flerfackskärl för 
fastighetsnära insamling av förpackningar med mera.  

4. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden kommer att göra en 
långsiktig informationskampanj i syfte att minska matsvinnet, ihop med övriga 
kommuner i Storstockholm. Natur- och trafiknämnden har redovisat att det 
viktigaste budskapet i kampanjen kommer att vara den enskildes ansvar för att 
minska mängden onödigt matavfall (matsvinn) men att det avfall som ändå uppstår 
ska lämnas för biogasframställning och återförande av näringsämnen till jord- och 
skogsbruk.  

5. Motionen därmed är färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 26 januari 2016 § 10 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.   

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget om obligatorisk matavfallsinsamling för alla. 
De ökade kostnaderna kan inte hämtas hem på det sätt som anges i motionen.  

2. De avfallsföreskrifter som kommunfullmäktige antog den 23 mars 2015 omfattar 
obligatorisk matavfallsinsamling vid nybyggnation. Förslaget om detta är således 
redan genomfört.  

3. Kommunfullmäktige avslår förslaget om en vikttaxa då kommunen redan idag har 
ett fungerande system för miljöstyrning. Kommunfullmäktige noterar att natur- och 
trafiknämnden ska utreda ett eventuellt införande av så kallade flerfackskärl för 
fastighetsnära insamling av förpackningar med mera.  

4. Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden kommer att göra en 
långsiktig informationskampanj i syfte att minska matsvinnet, ihop med övriga 
kommuner i Storstockholm. Natur- och trafiknämnden har redovisat att det 
viktigaste budskapet i kampanjen kommer att vara den enskildes ansvar för att 
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minska mängden onödigt matavfall (matsvinn) men att det avfall som ändå uppstår 
ska lämnas för biogasframställning och återförande av näringsämnen till jord- och 
skogsbruk.  

5. Motionen därmed är färdigbehandlad. 
Natur- och trafiknämnden beslutade för egen del följande: 
VA- och avfallsenheten får i uppdrag att genomföra en utredning för att eventuellt införa 
så kallade flerfackskärl för fastighetsnära insamling av förpackningar med mera. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Khashayar Farmanbar (S) och Sidney Holm (MP) instämde i Rolf Wastesons yrkande 
gällande den 4:e attsatsen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons och Khashayar Farmanbars yrkande beslutade 
kommunstyrelsen i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp, 
 
”Miljöpartiet lämnade i september 2013 in en motion om grön skatteväxling inom 
avfallstaxan, för att genom starkare ekonomiskt incitament premiera en högre 
återvinningsgrad. Vi anser att vårt förslag med mer morot än piska är att föredra framför 
förslagen i Vänsterpartiets motion.” 
 
- - - - - 
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§ 127 Dnr KFKS 2015/852-219 

Bensinstation vid Saltsjöbadens centrum 
Motion den 10 december 2015 av Erik Svanfeldt, Majvie Swärd och Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Ärendet  
Motionärerna föreslår att behovet av en bensinstation ska beaktas i det fortsatta planarbetet 
för Saltsjöbadens centrum med omgivning. 
 
I programmet för Saltsjöbadens centrum kommer tre alternativ för marken där 
bensinmacken idag ligger att redovisas. I två av dessa ligger bensinmacken kvar. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 februari 2016 § 25 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 januari 2016 § 7 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 8 januari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 februari 2016 § 25 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 27 januari 2016 § 7 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
motionen.  
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Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerling yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Kommunstyrelsen beslutade 2015-08-31 att säga upp arrendeavtalet med Statoil för 
upphörande. Alla partier var med på beslutet om uppsägning (även S), därför känns det lite 
väl magstarkt av S att några månader senare inte vilja kännas vid sin delaktighet i 
uppsägningsbeslutet. Det är inte hederligt gentemot väljarna. Vid det skarpa beslutstillfället 
hade S inga invändningar. Vi Nackamoderater skrev däremot följande 
protokollsanteckning, som fortfarande är relevant. Vi arbetar för att hitta en lösning där det 
finns en bensinstation i Saltsjöbaden även i framtiden.  
 
Vi moderater vill understryka vikten av att Nacka kommun fortsätter att ha en bra dialog 
och en snabb service gentemot de företag som verkar i kommunen. I samband med att 
Nacka bygger stad och utvecklar våra lokala centrum kan en del företag påverkas när 
kommunal mark tas i anspråk för t ex bostadsbyggande, och då är det viktigt att 
kommunen i dialog med aktuella företag ser över möjligheter till företagsetableringar på 
annan plats i kommunen och/eller att en tidpunkt för flytt planeras i så nära samband med 
byggstart som möjligt. Möjligheten för en ny lokalisering av bensinstation i Saltsjöbaden 
bör utredas i det vidare programarbetet för Saltsjöbadens Centrum.” 
 
Hans Peters (S) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp.  
 
”Det pågår nu ett planarbete för en omfattande förnyelse av Saltsjöbadens centrum med 
nya bostäder och tillkommande kommersiell service. Det finns därför tankar på att 
antingen ta bort bensinmacken vid Saltsjöbadsleden eller flytta den, exempelvis till 
Fisksätra. Centerpartiet anser att bensinmacken i första hand bör ligga kvar där den finns 
idag. Det är ett strategiskt och bra läge. Det bör dock undersökas om den kan förskjutas 
något västerut och sedan se vilka skyddsavstånd som verkligen krävs.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi yrkade bifall till motionen då vi anser det synnerligen viktigt att det även i framtiden 
finns en servicestation i nära anslutning till Saltsjöbadens centrum. Detta centrum 
konkurrerar med andra centrum i Nacka, tex Forum och Sickla, och det finns en stor risk 
att Saltsjöbadens centrum inte upplevs som tillräckligt attraktivt utan denna servicestation. 
Christina Ståldal lät anteckna följande.” 
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”Lokaliseringen av bensinstationen i Saltsjöbaden är en knepig fråga. Att ev flytta den ett 
antal meter för att få till ett bättre totalt läge kan vara en lösning. Det är visserligen inte 
långt till nästa bensinstation i Fisksätra men det är också viktigt att i en kommuns mer 
avlägsna delar behålla så mycket service som möjligt. Det sistnämnda skälet är grunden för 
att Nackalistan tillstyrker motionen.”  
 
- - - - - 
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§ 128 Dnr KFKS 2016/131-250 

Riktlinjer för uttag av gatukostnadsersättning 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslagna ”Riktlinjer för uttag av gatukostnadsersättning”, enligt 
bilaga 1 till exploateringsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 24 februari 2016 
med ändring av stycke 2 på s 5, som i stället får följande lydelse:  
 
”Om betalningsvillkoren i en avbetalningsplan är alltför betungande för fastighetsägaren, 
jämkar kommunen dem. Jämkningen kan innebära att avbetalningstiden förlängs, att 
räntevillkoren mildras eller att fastighetsägaren får uppskov med sin betalning. Uppskov 
kan vara aktuellt för fastighetsägare med små ekonomiska resurser, exempelvis äldre 
pensionärer, och medges på viss tid eller tills fastigheten helt eller delvis överlåts.”  
 

Ärendet 
I ”Riktlinjer för uttag av gatukostnadsersättning” redogörs för kommunens utgångspunkter 
och principer när kommunen genomför en så kallad gatukostnadsutredning och sedermera 
bestämmer vilken ersättning en enskild fastighetsägare ska betala för gatu- och anläggnings-
arbeten. Vad som gäller för avgränsningen av ett fördelningsområde, som omfattar de 
fastigheter som ska belastas med gatu- och anläggningskostnader, beskrivs kortfattat. Det 
beskrivs även hur ett så kallat kostnadsunderlag tas fram och fastställs samt enligt vilka 
principer kostnaderna ska fördelas mellan fastighetsägare. Dokumentet redogör också för 
de övergripande betalningsvillkor kommunen ska erbjuda fastighetsägare. 
 
Inom kommunen finns idag två gatukostnadspolicydokument fastställda av kommun-
styrelsen den 3 april 2006 (§ 58) respektive 25 mars 2013 (§ 75). Bägge versioner används 
inom kommunen, vilket har kommit att medföra otydligheter. Dessutom är dokumenten i 
behov av redigering med hänsyn till nya arbets- och tillämpningsrutiner inom kommunen. 
”Riktlinjer för uttag av gatukostnadsersättning” ersätter de två tidigare policydokumenten, 
vilka därmed upphör att gälla när kommunstyrelsens beslut att anta de nya riktlinjerna är 
justerat. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 33 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 24 februari 2016 
Riktlinjer för uttag av gatukostnadsersättning 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 33 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Gunilla Grudevall-
Steen (L) och Hans Peters (C), Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson (V) och Khashayar 
Farmanbar (S), att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med stadsledningskontorets förslag 
med ändring av stycke 2 på s 5, som i stället får följande lydelse:  
 
”Om betalningsvillkoren i en avbetalningsplan är alltför betungande för fastighetsägaren, 
jämkar kommunen dem. Jämkningen kan innebära att avbetalningstiden förlängs, att 
räntevillkoren mildras eller att fastighetsägaren får uppskov med sin betalning. Uppskov 
kan vara aktuellt för fastighetsägare med små ekonomiska resurser, exempelvis äldre 
pensionärer, och medges på viss tid eller tills fastigheten helt eller delvis överlåts.”  
 
Christina Ståldal (NL) yrkade att ärendet återremitteras så att reglerna ändras i enlighet med 
EU-konventionen vad gäller gatukostnadsersättningar. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen avslog Christina Ståldals återremissyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Nackalistan för fram ett eget yrkande istället för de föreslagna riktlinjerna. Yrkandet 
bottnar i EU-konventionens tankar kring tillämpningen av gatukostnadsersättningen och 
försvaret för invånares egendom. Den kritik som svenska jurister tidigare har framfört i 
Juristtidningen delar Nackalistan, liksom flera andra organisationer som Villaägarna och 
Centrum för rättvisa. Centrum för rättvisa driver flera fall varav ett är på väg upp i miljö- 
och marköverdomstolen för ett förhoppningsvis prejudicerande utslag. Kritiken från EU 
mot en del svenska kommuners sätt att ta ut gatukostnader för kommunernas 
exploateringsprojekt grundar sig på att de inte har bevisat att varje enskild fastighetsägare 
har en viss nytta av en vägexploatering. Nackalistan har sedan sin tillkomst fört en envis 
kamp för att ändra på denna extraskatt som kommunen lägger på enskilda fastighetsägare 
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och vill att kommunen börjar tillämpa den övergripande EU-rätten på det sätt som vissa 
jurister anser att den ska göras. Med Nackas tillämpning kommer en ännu större osäkerhet 
gälla vilka kostnader som ska utgå som gatukostnad, en stor ekonomisk oförutsägbarhet för 
den enskilde småhusägaren.” 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi från Liberalerna tycker att det är viktigt att man säkerställer att uppskov med betalning 
av gatukostnader tydliggörs, att vi inte gör några inskränkningar i detta förfarande. 
Även jämkning av avgiften ska förtydligas och säkerställas. Med det förslag till ändring som 
Alliansmajoriteten föreslagit har vi säkrat detta.” 
 
- - - - - 
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§ 129 Dnr KFKS 204/723-214 

Detaljplan för del av fastigheten Sicklaön 14:1, Vikdalens 
småbåtshamn, på Sicklaön 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avbryta arbetet med att upprätta förslag till detaljplan. 
 

Ärendet 
Områdesnämnden för Sicklaön beslutade den 9 september 2003 att uppdra åt planenheten 
att upprätta förslag till detaljplan för del av fastigheten Sicklaön 14:1 med enkelt 
planförfarande. Planen syftade till att uppföra en småbåtshamn med cirka 30 båtplatser för 
de boende i Vikdalen. Den 15 oktober 2008 beslutade planenheten att låta planarbetet vila 
på grund av en förestående utbyggnad av ny VA-anläggning till Kvarnholmen eftersom det 
innebar att nya ledningar skulle dras genom den berörda viken. Även planeringen för den 
nya Kvarnholmsförbindelsen har gjort att man fått avvakta med planarbetet. Efter kontakt 
med Vikdalens båtsällskap under 2014 bedömde planenheten att förutsättningar fanns att 
återuppta planarbetet.  
 
På grund av småbåtshamnens placering inom strandskyddat område, liksom område av 
riksintresse för kulturmiljövården, beslutade kommunstyrelsen den 12 januari 2015 om 
övergång från enkelt till normalt planförfarande. Efter en fördjupad utredning av 
förutsättningarna på platsen har planenheten funnit ett flertal hinder för den föreslagna 
småbåtshamnen som finns närmare beskrivna i bilagt PM, se bilaga 1. Svårigheterna gäller i 
huvudsak följande: 

 Det saknas skäl att upphäva strandskyddet 
 Risk för skada på ledningar 
 Negativ påverkan på riksintressen 
 Tillgänglig angöring kan inte ordnas 
 Placeringen är olämplig för ändamålet. 

 
Med hänsyn till de hinder som framkommit vid utredningen av småbåtshamnen beslutar 
kommunstyrelsen att det inte är möjligt att fortsätta planarbetet. Detta då de svårigheter 
som framkommit, både var för sig och sammantaget, innebär att småbåtshamnen inte kan 
genomföras.    

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 36 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 24 februari 2016 
PM från 2015-01-20 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 36 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att avbryta arbetet med att upprätta förslag till detaljplan. 
 

Yrkanden 
Christina Ståldal (NL) yrkade att ärendet avslås. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Eva Närvä-Eickenrodt (M), bifall 
till stadutvecklingsutskottets förslag.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Gunilla Grudevall-Steens yrkande. 
 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Att besluta om att avbryta planarbetet är ett riktigt beslut. Däremot tycker vi att man 
borde ha avbrutit planarbetet tidigare, och då informerat båtklubben som nu fått vänta 
onödigt länge på ett besked.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Hur såg planen och drömmen ut för Vikdalsbona när de under 13 år planerade för en 
brygga i sitt närområde? En brygga för lite båtar att lätt kunna ge sig ut ifrån på havet. En 
brygga där jollar kunde finnas och där barnen kunde lära sig att segla. Några kajaker kunde 
finnas där. Självklart med tillgång för alla besökare som var ute på promenad och utan att 
stänga ute några eller ha låsta dörrar mot bryggan. Att grannar kunde samlas vid bryggan på 
kvällen och ta ett glas vin och mysa vid vattnet. Nacka är en kommun omgiven av hav och 
det finns massor av liknande bryggor som tas i anspråk på liknande sätt. Men inte denna. 
Den blir aldrig verklighet, efter att tjänstemännen med den styrande politiken plötsligt, efter 
alla års segdragna process från kommunen, en helomvändning görs med en massa nya krav 
som radas upp. Man anstränger sig inte ens så mycket att man med god vilja kunde göra ett 
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avtal som skulle uppfyllas om teknikaliteterna vid t ex ankring. Istället säger föredragande 
tjänsteman att Vikdalsborna är så vana att få sin vilja fram, som om det vore ett sakligt 
argument för att efter så lång tid inte få bygga en brygga. En märklig kommentar som 
förhoppningsvis inte ligger till grund för det avslag på sin plan som Vikdalsborna fick. 
Några av dem har varit rädda för att deras aktiva arbete i samband med Kvarnholmsbron 
har legat dem i fatet så att de nu skulle bli motarbetade i detta fall. Vi får hoppas att det inte 
finns ett uns sanning i detta men det beskriver tyvärr en del av den dåliga kommunikation 
och atmosfär som har kommit att råda i detta bryggfall. Nackalistan reserverade sig mot 
beslutet.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokratins mål är människans frihet. Att tillgängliggöra strandremsor för 
allmänhetens fritidsaktiviteter eller som båthamn är en viktig del av att skapa livskvalitet 
och frihet i vår kommun. Därför var vår grundinställning att arbetet med småbåtshamnen 
bör fortgå. Vi har noga kollat igenom ärendet och tagit del av tjänstemännens, likväl 
båtklubbens underlag. I tjänsteskrivelsen uppges fem anledningar till varför detta arbete 
som har stått stilla i ca ett decennium ska avbrytas: 
• Det saknas skäl att upphäva strandskyddet 
• Negativ påverkan på riksintressen 
• Tillgänglig angöring kan inte ordnas 
• Placeringen är olämplig för ändamålet 
• Risk för skada på ledningar 
Av dessa anser vi de första fyra vara av diskutabel tyngd med tanke på att en båthamn har 
tidigare legat på nästan den platsen. Däremot är den sista punkten nämligen risk för skada 
på ledningar ett tydligt argument som vi fäster vikt vid. Efter att ha fått ta del av 
tjänstemännens utredning inklusive konkreta exempel för den fara för VA och el-ledningar 
som en småbåtshamn skulle innebära är vi beredda att bifalla tjänsteskrivelsen och avbryta 
arbetet med denna detaljplan.” 
 
- - - - - 
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§ 130 Dnr KFKS 2016/105-319 

Avsiktsförklaring: Förbättrad framkomlighet i stomnätet 
– stråk 5 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslagen avsiktsförklaring enligt bilaga 2 till 
trafikenhetens tjänsteskrivelse. 
 

Ärendet 
Åtgärdsvalsstudien Förbättrad framkomlighet i stomnätet drivs gemensamt av Stockholms läns 
landstings trafikförvaltning och Trafikverket i samarbete med berörda kommuner. Syftet 
med studien är att ta fram förslag på åtgärder som kan förbättra framkomligheten för 
stombussar.  
 
Ett flertal stråk för stombusstrafik har pekats ut som prioriterade att studera och en av de 
första studierna som nu har färdigställts gäller stråk 5 mellan Nacka och Hemmesta (delar 
av stombusslinjerna 474 och 471 berörs). 
 
Ett antal åtgärder har föreslagits för att förbättra framkomligheten för stombussarna i 
stråket. Bland annat föreslås nya busskörfält på flera platser och signalanläggningar med 
bussprioritering. Nacka kommun är endast ansvarig för en av de föreslagna åtgärderna; att 
införa bussprioritering i signalanläggningen vid korsningen Vikdalsvägen/Griffelvägen. 
 
Om samtliga föreslagna åtgärder genomförs, bedöms detta kunna reducera restiderna med 
cirka 8-9 minuter i vardera riktningen i stråket under rusningstid. Förbättringarna skulle 
framförallt gynna Värmdöinvånare men även Nackainvånare som reser med stombuss 471.  
 
En avsiktsförklaring har tagits fram som de involverade parterna ska underteckna. Syftet är 
att visa att parterna är överens om att i samverkan arbeta för att förbättra framkomligheten 
i stombusstrafiken för stråket. Nacka kommun avser att underteckna avsiktsförklaringen 
och därigenom åta sig att ansvara för genomförandet av den åtgärd som är inom Nacka 
kommuns ansvarsområde. 
 
Under 2016 fortsätter samarbetet kring hur framkomligheten kan förbättras för fler stråk i 
stomlinjenätet. Nacka kommun deltar aktivt i det arbete som pågår gällande möjligheterna 
att förbättra framkomligheten för stombussar i stråk 2 som för Nackas del handlar om 
sträckan mellan Nacka trafikplats och Slussen.  
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 39 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 22 februari 2016 
Sammanfattande rapport. ÅVS: Förbättrad framkomlighet i stomnätet. Stråk 5.  
Förslag till avsiktsförklaring 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 8 mars 2016 § 39 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslagen avsiktsförklaring enligt bilaga 2 till 
trafikenhetens tjänsteskrivelse. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 131 Dnr KFKS 2016/163-003 

Ändringar i kommunstyrelsens instruktion och 
delegationsordning 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsen ändrar sin instruktion och delegationsordning enligt 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 mars 2016 med, under rubriken 
”Delegationsordningen”, följande justeringar (kursiv stil).  
 
Beslutanderätt Delegat 
Placeringar enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 2 miljarder kronor 

Besluta om användning av 
derivatinstrument enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 1 miljard kronor 

 

I tjänsteskrivelsens bilaga får punkten 57 under rubriken ”Kommunstyrelsens ansvar som 
huvudman enligt skollagen” följande lydelse. 
 

57 Yttrande till tillsynsmyndighet  Verksamhetsutskottet och 
produktionsdirektören var för sig 

Ärende 
Kommunstyrelsens instruktion för verksamhetsansvar och delegation av beslutanderätt 
finns samlade i ett gemensamt styrdokument som kallas ”kommunstyrelsens instruktion 
och delegationsordning”. En översyn har gjorts av dokumentet och kommunstyrelsen 
beslutar om förändringar enligt tjänsteskrivelse daterad den 4 mars 2016 med, under 
rubriken ”Delegationsordningen”, följande justeringar (kursiv stil).  
 
Beslutanderätt Delegat 
Placeringar enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 2 miljarder kronor 

Besluta om användning av 
derivatinstrument enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 1 miljard kronor 

I tjänsteskrivelsens bilaga får punkten 57 under rubriken ”Kommunstyrelsens ansvar som 
huvudman enligt skollagen” följande lydelse. 

57 Yttrande till tillsynsmyndighet  Verksamhetsutskottet och 
produktionsdirektören var för sig 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 30 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 mars 2016 
Nuvarande instruktion och delegationsordning 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 30 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen ändrar sin instruktion och delegationsordning enligt 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 mars 2016 med, under rubriken 
”Delegationsordningen”, följande justeringar (kursiv stil). 
Beslutanderätt Delegat 
Placeringar enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 2 miljarder kronor 

Besluta om användning av 
derivatinstrument enligt reglemente för 
medelsförvaltning 

Ekonomidirektören och budgetchefen var 
för sig, för belopp upp till 1 miljard kronor 

I tjänsteskrivelsens bilaga får punkten 57 under rubriken ”Kommunstyrelsens ansvar som 
huvudman enligt skollagen” följande lydelse. 

57 Yttrande till tillsynsmyndighet  Verksamhetsutskottet och 
produktionsdirektören var för sig 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 132 Dnr KFKS 2014/441-040 

Exemplifiering av firmatecknare 

Beslut 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande.  
 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Gunilla Grudevall-Steen eller andre vice ordföranden 
Khashayar Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen  
 

 Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
 Administrativ direktör Mats Bohman 
 Näringslivsdirektör Anders Börjesson 
 Personaldirektör Elisabeth Carle 
 Stadsbyggnadsdirektör Gunilla Glantz 
 Natur och trafikdirektör Dag Björklund 
 Fastighetsdirektör Jenny Asmundsson 
 Social- och äldredirektör Anders Fredriksson 
 Arbetsmarknadsdirektör Malin Westerback 
 Utbildningsdirektör Susanne Nord 
 Stadsjurist Helena Meier 
 Ekonomidirektör Eva Olin 
 Strategi- och förnyelsedirektör Klara Palmberg Broryd 
 Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
 Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 

 

Ärende 
För att underlätta för externa kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal 
som kommunen ingår, exemplifierar kommunstyrelsen vilka som kan vara firmatecknare 
för kommunstyrelsen.  
 
Förteckningen är endast en exemplifiering då det i reglementesbestämmelsen anges det är 
ansvarig/vederbörande tjänsteman eller annan tjänsteman som nämnden utser.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 32 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 februari 2016 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 32 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande.  
 
För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Gunilla Grudevall-Steen eller andre vice ordföranden 
Khashayar Farmanbar, underteckna i förening med endera tjänstemannen  
 

 Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
 Administrativ direktör Mats Bohman 
 Näringslivsdirektör Anders Börjesson 
 Personaldirektör Elisabeth Carle 
 Stadsbyggnadsdirektör Gunilla Glantz 
 Natur och trafikdirektör Dag Björklund 
 Fastighetsdirektör Jenny Asmundsson 
 Social- och äldredirektör Anders Fredriksson 
 Arbetsmarknadsdirektör Malin Westerback 
 Utbildningsdirektör Susanne Nord 
 Stadsjurist Helena Meier 
 Ekonomidirektör Eva Olin 
 Strategi- och förnyelsedirektör Klara Palmberg Broryd 
 Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
 Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2014/441-040 

Fastställande av driftsbudget och ingående kapital 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2016 i enlighet med tabell 1 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2016 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till -7,3 miljoner kronor eftersom avskrivning på 
816 tkr för avseende nystartad hälso- och sjukvård inom Omsorgsverksamheten inte ska 
göras enligt tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2016 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till –28,1 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Enligt reglementet för ekonomistyrning har kommunstyrelsen rätt att justera budgeten för 
finansieringsnämnder utifrån specifika regler. Exempelvis ska nämndernas behov av att 
budgetera för projekt över åren tillgodoses i budgeten. I princip överförs alltid underskott 
till nästa års budget om inte nämnden kan påvisa att underskottet uppstått på grund av att 
nämnden har fått tillkommande uppgifter eller uppdrag under året. Överskott som 
genererats av samma orsaker överförs inte till nästkommande år.  
 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka. 
Syftet är att skapa långsiktiga planeringsmöjligheter, ansvarstagande och hushållning med 
skattepengar för kommunens skolor, särskilda boenden och andra verksamheter och 
enheter. Verksamheter som har en negativ avvikelse mellan utfall och budget ska normalt 
sett återhämta underskottet under en tre-fem års period. 
 
Driftbudgeten för verksamhetens intäkter och kostnader är oförändrad jämfört med 
kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet den16 november 2015, § 288. 
 
Under 2015 tog socialnämnden över verksamhet från landstinget. Förutsättningarna för att 
bedriva verksamheten var oklara. Välfärd samhällsservice har, på uppdrag av 
socialnämnden, bedrivit verksamheten sedan hösten 2015 och inför 2016 finns betydligt 
bättre förutsättningar att få en ekonomi i balans för verksamheten. 
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Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 35 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 februari 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 35 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2016 i enlighet med tabell 1 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse   
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2016 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till -7,3 miljoner kronor eftersom avskrivning på 
816 tkr för avseende nystartad hälso- och sjukvård inom Omsorgsverksamheten inte ska 
göras enligt tabell 2 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2016 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till–28,1 miljoner kronor i enlighet med tabell 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade att ärendet avslås. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse daterad 
den 19 februari 2016. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på eget yrkande mot Khashayar Farmanbars yrkande och 
fann att kommunstyrelsen beslutat om arbetsutskottets förslag som huvudförslag. 
 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp och ingav följande. 
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”Om syftet med den sk ”Överföring av över- och underskott mellan åren” är att skapa 
långsiktiga planeringsmöjligheter, ansvarstagande och hushållning med skattepengar så 
förutsätts att omvärldsfaktorer är relativt förutsägbara. Framförallt omvärldsfaktorer som 
står i kommunens makt att påverka. För skolan har en signifikant förändring genomförts de 
senaste åren som inneburit en markant ökad kostnad för ett flertal skolor. 
Hyreshöjningarna.  
Oavsett riktighet i ny hyresmodell så bör ett politiskt beslut med sådana långtgående 
konsekvenser för utsatta skolor hanteras på ett smartare sätt och stöd för att omvandla och 
anpassa verksamhet bör utredas. Att låta underskott ackumuleras i tron om att de på egen 
hand skall försvinna är orimligt och inhumant mot de elever som går i skolorna. Det visar 
på en kall och tveksam politik som bedrivs av nuvarande styret. 
Kommunens styrmedel är bland andra att sätta de budgetramar som verksamheterna skall 
operera inom. Vi sätter budgetramarna för att vi önskar en effekt av dessa medel i de 
områden där budgetutrymmet är satt. Att år efter år leverera under budget är tveksamt ur 
ett verksamhetstyrningsperspektiv och bör problematiseras.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit emot modellen med att överföra överskott, och främst 
underskott till nämnderna och verksamheternas budgetar. I år, liksom de senaste åren, har 
inget underskott förts över till finansieringsnämnderna kommande år men vi motsätter oss 
ändå principen. En nämnd som går med underskott av den karaktären att det kan räknas av 
på innevarande års budget har troligen svåra problem med att få budget och verksamhet att 
gå ihop. Att då ytterligare försvåra detta genom att skära i budgeten är mycket 
problematiskt.  
 
För verksamheter så läggs underskott till ’utgående kapital’ som, om det är negativt, ska 
återställas på några år. Det är inte mycket bättre än överföring av underskott till 
nämnderna.  
 
Att hävda att det är viktigt att inpränta budgetansvaret låter rätt men konsekvenserna för 
personal, verksamhetens kvalitet och därmed brukarna är allvarliga. Det är helt enkelt inte 
acceptabelt att riskera det. Om vi ser på några skolor så har t ex Fisksätra skola 7 Mkr i 
’skuld’ och Stavsborgsskolan över 12 Mkr. Hur ska dessa skolor kunna betala av detta på 
tre-fem år? Självklart kommer skolor som har problem med ekonomin inte att må bättre 
om de tvingas återställa stora underskott, något som kommer att drabba eleverna. Och om 
man inte håller på principen så är den ju meningslös. Det är symptomatiskt att 
handlingarna till detta ärende saknar ett stycke om ’konsekvenser för barn’ som annars 
alltid finns i tjänsteskrivelser med förslag till beslut.  
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Vi avvisar således modellen.” 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet har vid ett flertal tillfällen kritiserat kommunens styrmodell. Överföring av 
underskott är en central del av styrningen i Nacka vilket leder till en hel del oönskade 
situationer. När det gäller underskotten i skolan så hade förmodligen inte dagens situation 
uppstått om alla skolor hade fått full kostnadstäckning för sina internhyreskostnader enligt 
motionen jag lämnade in i mars 2012. Stavsborgsskolan och Fisksätraskolan måste nu 
tillsammans spara in 19,5 miljoner kronor under en tre-fem års period. Någonting som blir 
mycket svårt för två skolor med en redan hårt ansträngd ekonomi. Att kommunens 
styrprinciper i detta fall inte fungerar helt tillfredsställande torde stå ganska klart.” 
 
- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2016/118-041 

Plan för arbetet med strategiska mål och budgetramar 
2017-2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med strategiska mål och 
budgetramar 2017-2019.  
 

Ärende 
Planen beskriver arbetet med strategiska mål och budgetramar för perioden 2017-2019. 
Under våren påbörjas arbete med kommunens mål och budgetprocess. Först fastställs 
förutsättningar för budgetarbetet såsom demografi, lagförändringar, uppräkningsfaktorer 
mm. Tjänstemännen förbereder underlag för att kommunstyrelsen i juni ska kunna lämna 
ett förslag till budget för nämnderna för nästkommande budgetperiod (ramärendet). 
 
Utifrån kommunstyrelsens beslutade förutsättningar i juni arbetar nämnderna vidare med 
väsentliga områden, vilka de har identifierat. Detta resulterar i förslag till nämndens mål 
och budget. Nämndernas förslag bereds därefter. 
 
I oktober beslutar kommunstyrelsen om ett förslag till budget och eventuella förändringar 
mot föreslagna ramar med anledning av den ekonomiska utvecklingen, regeringens 
budgetproposition, befolkningsprognos och politiska prioriteringar.  
 
Kommunfullmäktige fastställer i november ekonomiska ramarna, finansiella och 
verksamhetsanknutna mål samt skattesatsen för kommande år. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 36 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 februari 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 36 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagen plan för arbetet med strategiska mål och 
budgetramar 2017-2019.  
 
 



 
68 (78) 

 4 april 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”Enligt ett förslag så ska pensionsutbetalningarna föras in i balansräkningarna fr o m 2018, 
om det går igenom. Nacka har större delen av sina utbetalningar utanför balansräkningen 
och detta kommer att påverka kommande budgetar i hög grad vilket också har 
uppmärksammats i media. Nackalistan är oroade över att detta ytterligare kommer att 
belasta framtida budgetar och ekonomi i Nacka på ett mycket negativt sätt.” 
 
- - - - - 
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§ 135 Dnr KFKS 2015/393-007 

Revisionsrapport 7 år 2015, Granskning av avtal med 
Rikshem 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 7 2015 Granskning av avtal med Rikshem. 
 

Ärende 
EY har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Nacka kommun genomfört en 
genomgång av fastighetsförsäljningen till Rikshem Tunaskolor AB som genomfördes i 
december 2014. Försäljningen avsåg 39 fastigheter. Syftet med granskningen har varit att 
dels bedöma om skillnader i kostnader jämfört med eget ägande och dels att bedöma 
hållbarheten i de underlag som avtalen vilar på. 
  
Revisionen lyfter fram 3 iakttagelser: 

 Kopplingen till av fullmäktige fattade beslut om försäljning innan beslut om 
avyttring av fastigheterna samt koppling till fastighetsstrategi anser revisonen är 
svag. 

 
 I beslutsunderlagen anser revisonen att det saknas en dokumenterad analys av 

nettoeffekter som uppnås i och med försäljningen. 
 

 Det finns synpunkter på hur upphandlingen av biträde i försäljningsprocessen gick 
till. 

 
I yttrandet lyfter kommunstyrelsens fram sin syn på de iakttagelser revisionen gjort. Beslut 
om försäljning av fastigheter har tagits upp i samband med mål och budget samt i den 
under 2104 antagna fastighetsstrategin. I ärendet som skrevs fram i samband med 
fastighetsaffären finns redogjort för de ekonomiska effekterna av affären och framtida 
hyreskostnader. Upphandling har gjorts på korrekt sätt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 40 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 mars 2016 
Förslag till yttrande till revisorerna 
Revisionsskrivelse 
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Revisionsrapport 7/2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 40 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsrapport 
nr 7 2015 Granskning av avtal med Rikshem. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), Rolf 
Wasteson (V) och Sidney Holm (MP), bifall till eget, utdelat yttrande, bilaga 1. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp och ingav följande. 
 
”En revisionsrapport är i de flesta organisationer ett värdefullt dokument som syftar till att 
förbättra processer och verksamheter. Att inte tillvarata värdet i rapporten är inte ett smart 
sätt att använda skattepengarna som bekostat rapporten.  
Revisorns genomgång av rikshemsaffären pekar på ett antal brister i hanteringen. Istället 
för att konstruktivt ta till sig av kritiken och föreslå genomtänkta åtgärder för att åtgärda de 
identifierade problemen så slår man mer eller mindre ifrån sig kritiken utan vidare åtgärd.  
En modern ledningsfunktion skulle försökt ta fram värdet i rapporten och byggt vidare på 
de identifierade problemen för att leverera bättre service till kommunens medborgare. All 
kritik är värdefull och kritik från en professionell part som en revisionsfirma är onödigt att 
slösa bort utan vidare åtgärd. Låt oss ta till oss av kritiken och fokuserat försöka svara på 
hur vi i framtiden kan undvika att hamna i liknande kritik.” 
 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet och lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan instämmer i övriga oppositionspartiers förslag till skrivning i yttrandet till 
revisorerna angående Rikshem. Vi ser med oro på den ovilja att lära av misstag och ta kritik 
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på allvar från den institution som har att granska de kommunala politikerna och reserverar 
oss mot det föreslagna yttrandet till förmån för yttrandet från Socialdemokraterna.” 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet. 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2016/93-511 

Trafikförändringar i busstrafiken på Södertörn (Älta), 
sommar och hösten 2016  
Yttrande till Nobina 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att som svar på remissen översända trafikenhetens förslag till 
yttrande daterat 2016-02-25. 
 

Ärende 
Det kan konstateras att förslagen till trafikförändringar för sommar och hösten 2016 som 
berör trafiken i Älta till största delen består av besparingar på trafiken. Nacka kommun 
motsätter sig ytterligare minskningar av busstrafik och framhåller att den istället bör 
utvecklas och förstärkas i Älta.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 41 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 22 februari 2016 
Trafikenhetens förslag till yttrande 
Nobinas förslag avs trafikförändringar i busstrafiken på Södertörn, sommar och höst 2016   
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 41 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att som svar på remissen översända trafikenhetens förslag till 
yttrande daterat 2016-02-25. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2016/143-610 

Remiss av SOU 2015:81 Mer tid för kunskap 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar bifogat förslag till yttrande gällande SOU 2015:81 Mer tid för 
kunskap. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärendet 
Regeringen har remitterat SOU 2015:81 Mer tid för kunskap. Nacka kommun har inte valts 
ut som en remissinstans men har möjlighet att ändå lämna ett yttrande till 
Utbildningsdepartementet senast den 4 april 2016.  
 
I ärendet beskrivs utredningens förslag till förändringar i skollagen. Syftet med förslagen är 
att fler elever ska uppnå grundskolans kunskapskrav och gymnasiebehörighet. 
Kommunstyrelsen bedömer dock att mervärdet av de föreslagna förändringarna är litet. 
Utredningens förslag till ekonomisk kompensation för de nya skyldigheter som avses 
tillföras kommunerna respekterar inte heller finansieringsprincipen fullt ut.   
 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsnämnden den 17 mars 2016 § 22 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 9 mars 2016 
Förslag till yttranden 
SOU 2015:81 Sammanfattning 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 17 mars 2016 § 22 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunstyrelsen antar bifogade förslag till yttrande 
gällande SOU 2015:81 Mer tid för kunskap.  
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till utbildningsnämndens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2016/143-141 

Deltagande i EU-projektet Start-Up Stockholm 
International 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska delta i EU-projektet Start-Up International, 
till en kostnad av 50 000 kronor per år från 2016 till och med år 2019.  Detta beslut gäller 
under förutsättning av att Tillväxtverket godkänner projektet.  
 

Ärende 
Nyföretagandet i Nacka ligger på en stabil hög nivå i Nacka. Behovet av rådgivningsinsatser 
i nyföretagandet olika utvecklingsstadier är stort. En tydlig trend är att rådgivningsinsatser 
riktat till utlandsfödda ökar starkt. Den rådgivningsverksamhet inom Stockholms stad som 
kallas Start-Up Stockholm har därför gjort en projektansökan till Tillväxtverkets 
regionalfonder som syftar till att stärka den exportrelaterade rådgivningen. Detta för att 
skapa integrationseffekter med tydlig tillväxtprofil där utlandsföddas internationella 
kontaktnät kan skapa nya affärsmöjligheter.  
 
Kommunstyrelsen anser att initiativet kompletterar befintlig rådgivningsverksamhet i 
Nacka mycket väl och beslutar därför att kommunen ska delta i projektet. Kostnaden för 
detta kommer vara 50.000 kronor per år fram till 2019. Insatsen bedöms rymmas inom 
budget. Projektet beräknas starta under vården 2016, under förutsättning att Tillväxtverket 
fattar beslut om att godkänna projektet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 42 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 februari 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 mars 2016 § 42 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska delta i EU-projektet Start-Up International, 
till en kostnad av 50 000 kronor per år från 2016 till och med år 2019.  Detta beslut gäller 
under förutsättning av att Tillväxtverket godkänner projektet.  
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm 
(MP) och Christina Ståldal (NL), bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 139 Dnr KFKS 2016/146-001 

Omorganisation inom Björknäs förskolor 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att omorganisera Björknäs förskoleenhet enligt förslag från 
Välfärd skola, vilket innebär att ingen verksamhet kommer att bedrivas i Herrgårns 
förskola. Beslutet gäller från och med 1 aug 2016. 
 

Ärende 
Björknäs förskolor består idag av Herrgårn, Björknäs och Eklunda förskolor. Idag har 
Herrgårn fyra avdelningar. Två av dessa avdelningar har ställts av på grund av bristande 
barnunderlag. Förskolans lokaler är i stort behov av renovering och är inte optimala för 
förskoleverksamhet. De barn som idag går på Herrgårns förskola kan inrymmas i de två 
andra förskolorna som ingår i Björknäs förskolors lokaler. Kommunstyrelsen beslutar att 
Herrgårns förskola ställs av från och med 1 aug 2016.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 15 mars 2016 § 11 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 17 februari 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 15 mars 2016 § 11 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen för 
avgörande. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Välfärd skolas förslag. 
 
- - - - - 
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§ 140 

Övriga frågor 
 

Medborgarförslag 
Ett medborgarförslag, KFKS 2016/266 har inkommit angående trafiksituationen vid 
Galärvägen. Kommunstyrelsen överlämnar medborgarförslaget till stadsledningskontoret 
för utredning och förslag till beslut. 
 
- - - - - 
 
 


